
Prezydium Konferencji Dzielnicowej.
Przemawia I sekretarz KD PZPR 

tow. ladeusz Nowicki

Delegaci na sali obrad
Fot. S. Gawliński

Z obrad konferencji 
sprawozdawczo-wyborczej PZPR 

w Nowej Hucie
W chwili, gdy oddajemy numer do druku — w Nowej Hucie trwają jesz

cze obrady Konferencji Sprawozdawczo-Wyborczej Komitetu Dzielnicoweg-o 
PZPR. Biorą w nich m. in. udział: sekretarz KW tow. J. Pękata i członek 
egzekutywy KW tow. K. 2cmaitis. KC partii reprezentują na konferencji: 
z-ca kierownika Wydz. Budownictwa tow. A. Giersz oraz tow. J. Rybarski.

Przemówienie wprowadzające do obrad konferencji wygłosił I sekretarz 
KD tow. T. Nowicki. W czasie dyskusji omawiano problemy pracy ideo
wo-wychowawczej, budownictwa oraz zadania wynikające z uchwał VII 
Plenum KC partii. (Do spraw konferencji powrócimy w następnym nume
rze „Głosu”).

Z OSTATNIEJ CHWILI. Wybrany przez konferencję Komitet Dzielni
cowy funkcję I sekretarza powierzył tow. T. Nowickiemu. Sekretarzami KD 
zostali tow. tow.: E. Strzeboński, K. Bednarczyk i J. Broniek.

Goście fińscy w Hucie im. Lenina
23 bm. gościliśmy w hucie dele gację Fińskiego Komitetu d/s 

Działalności Młodzieży, w skład której wchodzili: Uuno Voutilainea
— wiceprzew. Fińskiego Komitetu Państwowego d/s Młodzieży 1 po
seł do parlamentu Finlandii, Heikki Klemda — dyr. Departamentu 
Ministerstwa Oświaty oraz Kalevi Lebtonen — członek FKP d/s 
Młodzieży.

Delegację fińską przyjmowali: tow. L. Kowar — sekretarz KF 
PZPR, K. Kuraś — poseł na Sejm PRL, tow. J. Kasprowski — kie
rownik Działu Szkolenia, K. Groń — wiceprzewod. ZW ZMS w Kra
kowie, tow. R. Sokołowski — dyr. Technikum Hutnlczo-Mechanicz- 
nego, członkowie Zarządu Fabrycznego ZMS oraz przewodniczący 
poszczególnych Zakładowych Zarządów ZMS HiL.

Tow. Kowar przekazał gościom informacje z historii budowy kom
binatu, a także zapoznał z planem rozbudowy na najbliższe lata. 
W sprawach szkolenia przyzakładowego i systemu kształcenia mło
dej kadry hutniczej, które szczególnie interesowały naszych gości, 
informacji udzielał tow. Kasprowski.

Na zakończenie Uuno Voutilainen podziękował za serdeczne przy
jęcie i udostępnienie obejrzenia kombinatu, którego wielkością 1 
rozmachem goście byli wyraźnie zaskoczeni. Prosił o przekazanie 
całej naszej załodze serdecznych pozdrowień od młodzieży fińskiej
— co niniejszym czynimy.

Następnie gójcie udali się na zwiedzanie Technikum Hutniczo- 
Mechanlcznego.

Na spotkaniu w Zarządzie Fabrycznym ZMS

Huta im. Lenina szerokim frontem 
przystępuje do wykonania uchwal 

VII Plenum KC Partii 
|KIERUNKI W10DĄCE?

■ rytmiczność produkcji ■ kooperacja międzyhutnicza Kraków, 26. XI. - 2. XII. 1966r. Cena 50 gr

• ¡/naszej hucie trwają sze roko zakrojone prace przygo- tych dniach odbyłyjię
towawcze do wykonania uchwał VII Flenum KC Far- r,rT ~

’ ’ til, typu organizacyjnego. W śład za nimi pójdzie sta
ła, codzienna praca, mająca na celu jak najpełniejszą reali
zację kierunków wytyczonych przez VII Plenum. Będzie to 
sprawa na długi okres czasu; tym ważniejszy staje się wła
ściwy start do tej pracy i wynikających, z potrzeby przed
sięwzięć. Jak podawaliśmy w poprzednim GNH, -w Hucie 
im. Lenina powstała gł. komisja oraz podkomisje proble
mowe. a także analogiczne komisję w pionach i zakładach 
HiL. Co aktualnie, na bieżąco jest : przygotowywane w gł. 
komisji? — z tym pytaniem zwracamy się do jej przewod
niczącego, dyr. ekonomicznego huty mgr inż. Stanisława Su- 
chońskiego.

AKTUALNOŚCI NOWOHUCKIE

w ZHŻi.St. narada przewodni
czących komisji głównych u- 
sprawnienia ekonomiki i orga
nizacji przedsiębiorstw w hut
nictwie. Przewodniczyli jej za
stępca ministra przemysłu 
ciężkiego do spraw hutnictwa 
F. Kaim oraz podsekretarz 
stanu w MPC. dyr. generalny 
ZMŻiSt R. Trzcionka, a u- 
dzlal Wzięli również’ przedsta
wiciele KC partii, KW PZPR 
w Katowicach, dyrekcja 
ZHZiSt. Na naradzie tej zo
stały wręczone nominacje na 
przewodniczących komisji głó
wnych oraz dla członków tych

(Dokończenie na str. 2)

♦
Oto teren budowy hutnicze

go giganta — wielkiego pieca 
nr 5. Termin jego oddania do 
eksploatacji — już bliski. Wie
rzymy, że budowniczowie do- 
rzymają słowa i obiekt, któ
rym Interesuje się całe hut
nictwo polskie — w terminie 
zacznie produkować pierwsze 
tony surówki.

Fot S. Gawliński

♦

I

W ZDK HiL czynna jest interesująca wystawa prac artys
ty-plastyka Jana ŚLIWIŃSKIEGO. Na zdjęciu — w dniu 
otwarcia wystawy — kwiaty dla autora. ,

Fot. J. BROŻEK

Przed tygodniem obchodziliśmy uroczyście Dzień Nauczy
ciela. Przedstawiamy jednego z doświadczonych pedagogów 
naszego Technikum — inż. Stanisława WALCZAKA Zdję
cia z uroczystości Dnia Nauczyciela w HiL zamieszczamy 
na str- 8- Fot. S. Gawliński

Z doświadczeń 
dzielnicy

H
armonogram wy
dawniczy pisma nie 
pozwala nam uwzglę
dnić w szerszej mie
rze sprawozdania z 
obrad XI Konferencji 

Sprawozdawczo —.Wyborczej 
Komitetu Dzielnicowego PZPR 
w Nowej Hucie. Zdołamy za
ledwie zamarkować obrady. 
To zaś co piszemy, co czytel
nik przeczyta — jakkolwiek 
dotrze doń po konferencji, ze
brane zostało wcześniej. A 
więc — fakty, o których mo
wa — posłużą dlań raczej ja
ko materiał konfrontacyjny. 
Będzie to konfrontacja obrad 
z tym, co się od nich oczeki
wało.

Jaka była w takim razie 
koncepcja samej konferencji, 
jej przygotowań?

OWARZYSZE kierujący 
pracą instancji w dziel
nicy, chcieli się skoncen

trować głównie na pracy par
tyjnej, na metodach poli
tycznego kierownictwa. 
Dlaczego? Będzie to na pew
no słuszne jeśli powiemy, że 
od stopnia aktywności samej 
partii, od jej zaangażowania 
i wpływu na wszystkie dzie
dziny życia w dzielnicy, zale
żą rezultaty uzyskiwane w 

różnych branżaeh i działach 
gospodarki.

POZA TYM: W MINIONEJ KA
DENCJI AKTYW DZIELNICY 
PODJĄŁ PRÓBY ULEPSZENIA 
STRUKTURY ORGANIZACJI 
PARTYJNEJ W BUDOWNIC
TWIE. CHODZIŁO O TO, ABY 
NA KAŻDYM PLACU BUDOWY 
STWORZYĆ WARUNKI PEł- 
NEJ, BIEŻĄCEJ I SKUTECZ
NEJ WSPÓŁPRACY ZATRUD
NIONYCH TAM CZŁONKÓW 
PARTII, BEZ WZGLĘDU NA TO, 
CZY SĄ ONI PRACOWNIKAMI 
GENERALNEGO WYKONAWCY, 
CZY TEZ PRZEDSIĘBIORSTW 
SUBWYKONAWCZYCH. .

Ulepszając 
partyjne kierownictwo

T
akie formy zostały wy
pracowane. OBECNIE ZDA
JĄ ONE EGZAMIN NA CZO
ŁOWEJ BUDOWIE KOMBINATU, 
5 WIELKIM PIECU, GDZIE RZE

CZYWIŚCIE MA MIEJSCE BIE
ŻĄCE I SC1SŁE WSPÓŁDZIAŁA
NIE WSZYSTKICH CZŁONKÓW 
PARTII, REPREZENTUJĄCYCH 
ROŻNE PRZEDSIĘBIORSTWA.

Można by jeszcze dodać, że 
doświadczenia nowohuckiej 
organizacji partyjnej — te, o 
których mowa — znalazły od
bicie w instrukcji KC doty
czącej struktury organizacji 
partyjnych w budownictwie. 
Dalsze doskonalenie omawia
nych metod oraz w ogóle sty
lu pracy partyjnej, ich prze
noszenie i przeszczepianie po

za budownictwo przemysłowe, 
na inne jego dziedziny, to te
mat, oczywiście, nie tylko dla 
konferencji.

W MATERIALE sprawo
zdawczym, który był 
dla konferencji kierun

kowym (sprawozdanie KD 
PZPR i projekt uchwały), 
tym sprawom poświęca się 
wiele uwagi. Z zawartej tam 
oceny wynika, że organizacje 
partyjne dzielnicy weszły w 
etap zaostrzonej walki 
z wszelkimi ujemny

mi zjawiskami oraz 
rozwijania śmielszej, 
adresowanej krytyki. 
Podkreśla się w nich również 
konieczność przyspieszenia 
tempa realizacji majowych 
uchwał plenum KW przez 
aktyw gospodarczy, związko
wy i młodzieżowy.

Trzeba również stwierdzić, 
że liczne organizacje partyj
ne. a zwłaszcza w Mostostalu, 
w Cementowni, w Instalu. w 
Zakładach Tytoniowych oraz 
w niektórych zarządach PPB 
HiL — potrafiły skutecznie 
rozwinąć pracę nad kształ
towaniem właściwych po
staw członków partii jak rów
nież rozliczać tych, któ

rzy postępowali niezgodnie z 
normami i etyką partyjną.
| STOTNYM problemem po- 
| dejmowanym przez nowo- 
■ hucką organizację partyjną 
są sprawy młodzieży, 
która stanowi jedną trzecią 
część społeczeństwa dzielni
cy. Zadania dotyczące mło
dzieży — jak dotąd — ciągle 
były adresowane do organi
zacji młodzieżowych — ZMS 
i harcerstwa. Istnieje potrze
ba podjęcia w szerszym za
kresie spraw nurtujących ca
łą młodzież, a nie tylko 
zrzeszoną. Opracowania kom
pleksowego programu 
pracy z młodzieżą i wśród 
niej, pracy prowadzonej za
równo przez instancje i orga
nizacje partyjne, jak i przez 
wszystkie organizacje 
społeczne, związkowe, kolek
tywy i kierownictwa gospo
darcze. pracowników oświaty 
— w ścisłej zresztą łączności 
z rodzicami.

ARÓWNO konferencja, 
jak i zatwierdzony przez 
nią program działania, 

będą Sianowie mocny oręż 
w rozwiązywaniu licznych 
spraw, klóre przewijały się w 
czasie przcdkonfercncyjnych 
spotkań z delegatami, a mia
nowicie: dalszej rozbudo
wy partii w dzielnicy, 
pracy małych organizacji i 
terenowych grup partyjnych, 
zagadnień związanych z go
spodarką korrunalną, służbą 
zdrowia, zatrudnieniem i akty
wizacją społeczną kob’et oraz 
wielu innych. R. WOLSKI
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Huta im. Lenina przystępuje 
do wykonania uchwał ¥11 Plenum KC

(Dokończenie ze rtr. T) 

komisji. Dyrektorzy naczelni 
przedsiębiorstw zostali zobo
wiązani — w porozumieniu z 
Komitetami Zakładowymi par
tii oraz Radami Robotniczy
mi określić skład komisji za
kładowych i wręczyć nomina
cje ich członkom (tj. w HiL 
— w pianach i zakładach), a 
także członkom podkomisji 
problemowych

Przedmiotem narady było 
omówienie zasad organizacji 
pracy komisji oraz wytycz
nych dla ich działalności. 
Podkreślano, że pracą tych o- 
statnich powinna zostać obję
ta analiza i przygotowanie 
programów realizacji wszyst
kich niewykonanych dotąd 
wniosków z ostatnich dwóch 
lat (w zakresie uchwał IV Ple
num KC, podjęty«* przez 
KSR-y, z przeglądów społecz
nych, zebrań sprawozdawczo- 
wyborczych itd.). Ustalano 
tematykę i terminy na naj
bliższy okres czasu. Około 1 
grudnia odbyć się ma zebra
nie aktywu zakładowego, na 
którym dyrekcja przedstawi 
ocenę pracy huty z punktu 
widzenia uchwał VII Plenum 
KC partii. Przy tym zostaną 
uterenowione zadania. Prze
wodniczący komisji gł. poda 
plan oraz harmonogram prac 
komisji Do 15 grudnia komi
sje zakończą analizę oraz oce
nę stopnia zabezpieczenia rea
lizacji planu roku bieżącego 
ze szczególnym podkreśleniem 
wykonania zaległych zamó
wień. Do 15 stycznia powinna 
być przeprowadzona analiza i 
ocena przez komisje wskaźni

Jak zabezpieczamy 
realizacje uchwał?

Kierowanie całością prac 
mających na celu realiza
cję uchwał VII Plenum 
KC PZPR w hucie powierzo

no Głównej Komisji Uspraw
nień Ekonomiki i Organizacji 
HiL Skład osobowy komisji 
został ustalony przez dyrekcję 
ZHZiSt. na wniosek organiza
cji społeczno-politycznych i 
dyrekcji huty; obejmuje rów
nież przedstawicieli instytu
cji, władz i urzędów z zew
nątrz, związanych bezpośred
nio z działalnością huty.

W ub. piątek, tj. 18 listopa
da odbyło się pierwsze posie
dzenie robocze i p’enarne (za
działem przewodniczących 10 
komisji zakładowych) głównej 
komisji, któremu przewodni
czył dyrektor ekonomiczny 
huty inż. mgr St. Suchomki — 
przewodniczący komisji. Te
matem było ramowe ustalenie 
zakresu i kierunków prac o- 
raz organizacji i metod pracy 
w oparciu o postanowienia 
polecenia służbowego na 108 
DN.

Wytyczne dla opracowania 
materiałów w zakresie po
szczególnych grup zagadnień, 
objętych realizacją uchwały 
VII Plenum w hucie, przygo
tują wstępnie podkomisje 
problemowe działające w ra
mach Głównej Komisji, a 
mianowicie:

Podkomisja d/s zatrudniania i 
wydajności pracy pod przewod
ni et trem Dyrektora Pracy, tow. J. 
Olszewskiego;

Podkomisja d/s produkcyjnych 
— (wykorzystanie mocy produk
cyjnych, rytmika prodnkeji, ja
kość produkcji i uzyski) pod 
przewodnictwem Głównego Wal-

W dniu 21 listopada 
1066 r. po długiej i cięż
kiej chorobie zmarł w 

wieku lat 40
tow. Edward Stepczyński 
sierżant Milicji Obywa
telskiej Komendy Dziel
nicowej Nowa Huta.

W zmarłym tracimy 
cenionego i ofiarnego 
pracownika oraz towa
rzysza pracy.

Cześć jego pamięci!
Prsęownicy KD MO 

Nowa Huta 
i Komitet Dzielnicowy 

PZPR 

ków planu na r. 1967 i na I 
kwartał roku przyszłym.

— Jakie problemy będą wiodące 
w tym pierwszym okresie działa
nia dla wykonania uchwal VII 
Plenum KC:

— W pierwszym okresie, tj. 
do końca stycznia, komisje 
mają zająć się przede wszyst
kim problematyką zatrudnie
nia i rytmiczności produkcji 
co ma zasadnicze znaczenie za
równo dla ustawienia zadań 
produkcyjnych na rok przy
szły, jak i ustalenia limitów 
zatrudnienia dla poszczegól
nych jednostek w hucie, a co 
za tym idzie i dla prawidło
wego ustawienia wydajności 
pracy

Duży nacisk kładziono na 
naradzie w ZHŻiSt na koope
rację międzyhutniczą, która 
ma być realizowana w pierw
szej kolejności, zgodnie z za
mówieniami. Zwracano uwagę 
na konieczność lepszego zor
ganizowania służb utrzymania 
ruchu, oceniając wydajność 
pracy i wykorzystanie jej cza
su w tych służbach, jako nie
dostateczne. Równolegle dą
żyć należy do uproszczenia 
struktury organizacyjnej k 
struktury zatrudnienia, w kie
runku zmniejszenia udziału 
prac usługowych. Nasza huta 
otrzymała na tej naradzie sze
reg wytycznych, w jakich kie
runkach powinna pójść praca 
nad usprawnianiem organiza
cji produkcji, poprawach wy
ników ekonomicznych, pod
niesieniem wydajności i dys
cypliny pracy. Te wytyczne i 
zadania będą podstawą do 
analiz własnych i materiałów 
komisji gł. w HiL, dia ukie
runkowania z kolei działalno- 

cownika tow. J. Folfasińskiego; 
Podkomisja d/s gospodarki re

montowej — (organizacja remon
tów, części zamienne, postoje u- 
rządaeń) pod przewodnictwem 
Głównego Mechanika, tow. T. Sa
dowskiego;

Podkomisja d/s organizacji aa- 
rządsanla — (struktura organiza
cyjna, zakresy zadań i odpowie
dzialności, rola mistrza, mechani- 
aseja aarządzanla) pod przewod
nictwem kierownika Ośrodka Or
ganizacji. Mechanizacji i Kontroli, 
tow. M. Marszalka;

Podkomisja d/s ekonomicznych 
— (planowanie techniczno-ekono
miczne, gospodarka materiałowa, 
koszty i analiza wyników ekono. 
mięsnych) pod przewodnictwem 
zastępcy Dyrektora Ekonomiczne
go tow. J. Barana.

Podkomisje te koordynują 
opracowywanie materiałów i 
kierują nimi w skali całej hu
ty, jak i w poszczególnych za
kładach, pionach i wydzia
łach.

Zasadnicze prace związane 
z realizacją uchwały VII Ple
num muszą być wykonane na 
szczeblu poszczególnych wy
działów i znajdą swe odbicie 
w materiałach przedłożonych 
do 3!. III. 1967 r. Głównej Ko
misji — przez każdą z powo
łanych 10-eiu komisji zakła
dowych. Obejmują one swym 
zasięgiem działania zespoły 
współdziałających wydziałów, 
pionów względnie zakładóńr.

Rzetelne przygotowanie ma
teriałów w tym terminie, ba
zujące na analizie obecnej sy
tuacji huty, wyników realiza
cji uchwał IV Plenum KC 
PZPR, dotychczasowych pla
nów i programów usprawnie
nia działalności huty oraz 
wniosków zgłoszonych przez 
załogi w ramach zebrań i na
rad dla wprowadzenia uchwa
ły VII Plenum — wymaga 
bardzo sprawnej organizacji i 
koordynacji wszystkich prac 
w skali całego kombinatu. 
Dlatego też Główna Komisja 
już na swym pierwszym po
siedzeniu ustaliła zasady sys
tematycznej współprac- ’ łą
czności między podkomisjami 
problemowymi a komisjami 
zakładowymi, zaś dokładny 
harmonogram wszystkich prac 
zostanie przygotowany (wraz 
z wytycznymi dla komisji za
kładowych) przez Główną Ko
misję na najbliższe posiedze
nie plenarne, które odbędzie 
się jeszcze w listopadzie br.

'CHł 

ści komisji w pionach i za
kładach huty. Dla przykładu: 
chodzić będzie o poprawę ja
kości blach ocynowanych i o- 
cynkowanych. zmniejszenie 
produkcji towarzyszące, w 
produkcji blach gorących, 
podniesienie uzysku w wal
cowniach, wzrost wykorzysta
nia czasu ruchu w tych wy
działach itd.

— Tak więc, skonkretyzowany 
został plan działania na najbliż
sze miesiące. A perspektywicznie?

— Prace komisji mają 
trwać do czerwca przyszłego 
roku. Ale nie oznacza to, że 
działalność w zakresie realiza
cji uchwał VII Plenum KC 
może po tym terminie osła
bnąć. Jest to bowiem stała 
praca, nie akcja. I dlatego do 
30 maja ma być opracowany 
długofalowy plan ustawienia 
węzłowych problemów nasze
go przedsiębiorstwa, który za
bezpieczy ciągłość wykonania 
uchwał VII Plenum także po 
ustaniu pracy komis’-

Rozmowę notowała
I. Kog.

10 lat Ośrodka Badań 
Prasoznawczych

Właśnie przed dziesięciu la
ty RSW „Prasa” stała się 
protektorem inicjatywy 
grupy krakowskich praktyków i 

teoretyków prasy i nadała statut 
Ośrodkowi Badań Prasoznawczych 
w Krakowie. Od zarania istnienia 
tej placówki wyraźnie zarysował 
się jej usługowy charakter wzglę
dem prasy — doskonalenie war
sztatu dziennikarsko-wydawnicze- 
go na podstawie badań nauko
wych. Badania te, obejmując ca
łokształt procesu masowego prze
kazu informacji przez prasę, ra
dio i telewizję uwypukliły prze
de wszystkim takie dyscypliny 
jak teoria i praktyka prasy, so
cjologia, ekonomia, językoznaw
stwo, prawo i dokumentacja — 
czyniąc w ramach tych kierun
ków specjalne prasoznawcze pra
cownie. Wokół pracowni klerow- 
nitwo Ośrodka potrafiło skupić 
wielu wybitnych specjalistów i 
konsultantów naukowych, legity
mujących się szeregiem pozycji 
książkowych i rozpraw praso
znawczych, drukowanych zarów
no w fachowej prasie krajowej

Zakładowy Oddział PTTK 
HiL organizuje w niedzielę 
27 bm. w Puszczy Niepoło- 
mickiej zaprawę dla narcia
rzy. Odjazd autobusu z Placu 
Centralnego o godz. 9-tej. po
wrót o godz. 13-tej. Przypo
minamy również, że gimna
styka dla narciarzy odbywa 
się w każdą środę i piątek 
od godz. 19-tej w sali gimna
stycznej Szkoły Podstawowej 
nr 81, przy uL Demakowa w 
Nowej Hucie.

*
Imponujące wyniki liczbo

we osiągnęła krakowska PKO 
— w zakresie zgłoszeń uczest
ników i kwot do październi
kowego konkursu PKO zna
nego pod nazwą „Konkurs 
300 zł”. Ogółem do konkursu 
w woj. krakowskim i m. Kra
kowa przystąpiło 79.638 u- 
czestników, deklarując na 
konkurs kwotę 524.323.200 zł.

Losowanie wojewódzkie na
gród tego konkursu dla u- 
czestników odbędzie się 6 i 7 
lutego 1967 r. w Krakowie, a 
5 samochodów — 6 marca 67 
r.. w Warszawie.

•///•///•///•///•///•///•/^•///•/^•ZT

W Klubie
Zapraszamy na prelekcję pt. 

„Czy zima stulecia?”, którą 
wygłosi red. Zygmunt Merta 
(przekrojowy Zygmunt Pro
rok) w dniu 1 grudnia o godz. 
19 w sali Klubu Międzynaro
dowej Prasy i Książki przy 
Placu Centralnym.

Również w Klubie MPiK — 
2 grudnia br. o godz. 18 nastą
pi otwarcie ciekawej wystawy 
malarskiej rektora Akademii 
Sztuk Plastycznych z Buda
pesztu — Andre Domanow- 
sky’ego. Wystawa organizowa
na jest przy współpracy Wę
gierskiego Instytutu Kultury 
w Warszawir. -n>

Z prac egzekutywy
KF PZPR

W minionym tygodniu, pod 
przewodnictwem I sekretarza 
KF tow. Tadeusza WACHOW
SKIEGO. odbyło się kolejne 
posiedzenie egzekutywy Ko
mitetu Fabrycznego PZPR w 
Hucie im. Lenina.

’Controla 
realizacji uchwały 

;v sprawie 
gospodarki remontowej
W obecności przedstawicieli 

kierownictwa huty i HPR c- 
mówiona została realizacja 
uchwały egzekutywy KF do
tyczącej usprawnienia dzia
łalności remontowej w HiL 
oraz pracy — w tym zakre

Jak i obcej w Belgii, Czechosło
wacji, Francji, Jugosławii, USA 
i ZSRR. Z tymi też kraiami ośro
dek utrzymuje szczególnie żywe 
kontakty — goszcząc i rewizytu
jąc na naukowych sympozjach 
prasoznawczych wybitnych fa
chowców, czy korzystając z ich 
stałej współpracy na lamach or
ganów Ośrodka — „Prasy Współ
czesnej i Dawnej” do 1959 r„ a 
później „Zeszytów Prasoznaw
czych”. Obok wychodzących obec
nie „Zeszytów” Ośrodek wydaje 
oddzielne tomy w ramach „Bi
blioteki wiedzy o prasie”, to
my. które stały się nieodzowną po
mocą w praktyce redakcyjnej.

O Ośrodku Badań Prasoznaw
czych na łamach „Głosu Nowej 
Huty” nie mówimy z czysto kur
tuazyjnych, rocznicowych wzglę
dów. Mało która naukowa pla
cówka humanistycznej wiedzy po
święciła tyle badań społeczeństwu 
Nowej Huty, co właśnie Ośrodek. 
Warto tu przypomnieć rozprawy 
nieodżałowanej pamięci, tragicz
nie zmarłego już w chwili zam
knięcia przewodu doktorskiego, 
Władysława Kobylańskiego. Już w 
pierwszym organie Ośrodka, po
wielanym jeszcze tylko „Biulety
nie Prasoznawczym”, znajdujemy 
rozprawę .tego socjologa na temat 
czytelnika prasy, w Nowej Hucie. 
W pierwszych drukowanych 
numerach „Prasy Współczesnej i 
Dawnej” artykułach — „Krakow
ski robotnik a prasa” 1 „Próba o- 
kreślenia propagandowej roli ra
dia w środowisku robotniczym” 
— Kobylański uwzględnił pra
cowników trzech zakładów: Huty 
im. Lenina, Szadkowskiego i 
„Semperitu”. Przejawem konty
nuacji zainteresowań Ośrodka na
szym środowiskiem jest m. in. 
praca Wł. Kwaśniewieza pt. „Ro
dzina nowohucka jako odbiorca 
prasy”. Te wszystkie materiały 
badawcze na pewno w jakiś spo
sób stały się pomocne i dla re
dakcji „Głosu Nowej Huty”, co 
zaliczamy w poczet wielu trwa
łych osiągnięć świętującej dziś
swe dziesięciolecie krakowskiej 
kuźni wiedzy o prasie.

T. Z. BEDNARSKI

FF STAŻYSTÓW

Przypominamy, że w Wy
dziale Mechaniczno-Kons- 
trukcyjnym W-3 — prak

tykę odbywa 95 młodych ab
solwentów ze szkół zawodo
wych województwa krakow
skiego. Opiekunem i instruk
torem tej licznej grupy me
chaników jest brygadzista Sta
nisław Radwański. Pod jego 
kierunkiem stażyści uzupeł

sie — HPR. Członkowie egze
kutywy punkt po punkcie a- 
nalizowali stopień wykonaw
stwa uchwały. Stwierdzono, 
że w znacznej mierze nastą
pił postęp w usprawnianiu 
poszczególnych odcinków pra
cy, jakkolwiek wnioski egze
kutywy nie w pełni jeszcze 
zostały zrealizowane. Istotne 
osiągnięcie, to stworzenie kli
matu dla Hutniczego Przed
siębiorstwa Remontowego, w 
którym to. coraz bardziej czu
je się związane jako jedna 
całość z załogą huty. Szereg 
wniosków dotyczących dal
szego usprawniania gospodar
ki remontowej w HiL, nadal 
aktualnych, będzie przedmio
tem zainteresowania odpo
wiednich jednostek i komisji.

Praca wokół uchwał 
VII Plenum KC

W kolejnym punkcie posie
dzenia egzekutywa KF zapo
znała się ze stanem prac nad

Jak wykonujemy plan ?
TABELA WYKONANIA ZADAŃ

PRZEZ HUTĘ DO 23 BM.
hm. set. 

, proc, planu
ZMO — wyroby szamotowe ise

wyroby zasadowe IM
dolomit prażony 1«2
wapno palone IM

ZK — koks ogółem 101
koks wielkopiecowy 39
smoła 101
bezol 107
siarczan amonu 9€

Aglomerownia nr 1 los
Aglomerownia nr 2 10»
Wielkie Piece — surówka 108
Wydział Przerobu Żużla

żużel granulowany 101
żużel pumeksowy 114

Stalownia Martenowska 102
Stalownia Konwertorowa 103
Wydział Walcownie Wstępne

kęsiska prod. sur. 10S
prod, gotowa IM
kęsy prod, surowa IM
prod, gotowa 1»1

Walcownia Gorąca Blach
prod, surowa 39
prod, gotowa M

Walcownia Zimna Blach
blacha czarna prod. sur. 1*7
prod, gotowa 10»
blacha ocynk. prod. sur. 105
prod, gotowa 1*5
blacha ocynowana egu. 98

. prod, gotowa
v- Macha ocyn. elektrolit. 90

prod, gotowa 7S
blacha transformator. 142

Wydział Rur Zgrzewanych
rury prod, surewa 12»
prod, gotowa IM
profile gięte 103

Walcownia Drobnych Profili 
profile drobne 
prod, gotowa 
drut. prod, surowa 
prod, gotowa

Wydział w-1 
prod, ogółem 
stal elektr. surowa 
odlewy staliwne 
odlewy żeliwne

Wydział W-S 
prod, ogółem 
wyroby kute ogółem 
odkówki swob. kute 
wyroby WKS

•8
»i

104
OŚ

1«
102
100

M
38

?

niają swe teoretyczne wiado
mości poprzez odczytywanie 
rysunków technicznych, na
stępnie przechodzą na halę o- 
brabiareĘ, gdzie wykonują na 
maszynach poszczególne deta
le projektowanego przedmio
tu, z gotowymi częściami wra
cają znów na halę montażową 
gdzie pod okiem instruktora 
— łączą je w użytkową całość. 

realizacją uchwał VII Ple
num KC partii. Omówiono 
m. in. takie sprawy, jak: 
kompleksowy program działa
nia w HiL problematykę ko
misji i zespołów, terminarz 
zebrań grup partyjnych, OOP 
i KZ itd. Stwierdzono, że rze
czą najważniejszą z punktu 
widzenia realizacji uchwał 
jest uaktywnienie w s z y * t- 
kich członków partii w ujaw
nianiu rezerw i zgłaszaniu 
wniosków oraz propozycji do
tyczących popraw? rytmicz
ności, organizacji pracy itp. 
Działalność związaną z u- 
chwałami VII Plenum KC or
ganizuje w zakładzie admini
stracja. Chodzi o to. aby by
ła ona jak najbardziej kon
kretna i uterenowiona. pozba
wiona ogólnikowego charak- 
eru. Szczególną uwagę nale

ży zwrócić na eliminowanie 
biurokratyzmu i zbędnej ,.pa- 
pierkowości”. nieuzasadnio
nych sprawozdań itp.
naHonnsBiiaiissasiMisiHsi

Siłownia — energia elektr. 10» 
Wydział Wlewnic IM

Najpierw o minusach. Na ? dni 
przed końcem miesiąca „pod pla
nem" znajduje się wprawdzie 
niewiele wydziałów, niemniej Je
dnak ma te swój wpływ na ogól
ne wyniki huty. A więc: niedo
bór Zakładu Koksochemicznego 
w produkcji koksu wiekopiecowe- 
go wynosi 1.3W ton i w siarczanie 
amonu 98 ton. Blachy gorąco wal
cowanej brak do planu 1.454 tony, 
zresztą i pozostałe walcownie ma
ją podobne „grzechy” na sumie
niu. Niedobór w Walcowni Zim
nej w blasze ocynowanej ognio
wo wynosi 209 ton a w ocynowa
nej elektrolitycznie — 1.123 ton. 
To samo dotyczy Walcowni Drob
nej, wykazującej niedobór w pro
filach 1.089 ton i w drucie 754 to
ny. Z większych niedoborów wy
mienić trzeba ponadto Wydział 
W-3, który ma na swym koncie 
S71 ton produkcji ogółem — po
niżej planu. Przez tydzień wszyst
kie niedobory powinny być wy
równane, aby miesiąc listopad za
kończyć godnie nie tylko pełnym 
wykonaniem planu, ale i pewny
mi nadwyżkami w produkcji.

Plusów jest na szczęście znęca
nie więcej. Bardzo dobrze spisują 
się wydziały: Aglomerownia
(11.708 ton aglomeratu ponad 
plan), WJęlkje.Piece iS.M« ton su
rówki), Aglomerownia n ttiń to
ny ponad plan), Wydział Przero
bu Żużla (458 ton nadwyżki w żu
żlu granulowanym i 1.448 teny w 
pumeksowym). Stalownia Martę 
nowska (9.770 ton stall ponad 
plan), Stalownia Konwertorowa 
(1.004 tony nadwyżki). Dobrze 
pracuje też Walcownia Zgniatacz, 
wykazująca 7.793 tony nadwyżki 
w kęsiskach i 473 tony w kęsach. 
Nieco ponad planem znajduje się 
Walcownia Zimna Blach w asor
tymentach — blachy zimnowalco
wanej i ocynkowanej. Dobrze 
pracuje Wydział Rur Zgrzewa
nych, Odlewnie, Warsztat Kon
strukcji Stalowych i — jak zwy
kle — Siłownia. (dr)

Na zdjęciach: przystępując 
do dzieła — trzeba wpierw 
się zapoznać z jego projek
tem. Jak widać — rzecz jest 
bardzo interesująca, objaśnie
niom instruktora przysłuchu
ją się, śledzą jego wskazówki 
nie tylko sami stażyści, inte
resuje to również 1 starszych 
pracowników (zdjęcie po le
wej).

Takich usterek należy za
wsze unikać (zdjęcie po pra
wej). kp

Foto: S. Gawliński
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SZESCIOTYSIĘCZNA organizacja 
partyjna Huty im. Lenina wkro
czyła w nowy ważny etap swojego 
rozwoju i działalności od dnia 
VIII konferencji sprawozdawczo- 

wyborcze, Komitetu Fabrycznego. Kie
runki tego rozwoju nakreśla program 
pracy, przyjęty uchwałą konferencji. 
W uchwale uznano dotychczasową 
działalność organizacji za prawidłową 
— jak wynikało z oceny KW partii, w 
Krakowie, złożonych sprawozdań, a 
także z dyskusji. Objęte uchwałą kie
runki pracy całej organizacji partyjnej 
w hucie, z jei Komitetem Fabrycznym 
na czele, służyć mają dalszemu posze
rzaniu i' pogłębianiu życia wewnątrz 
partyjnego, dalszemu wzmocnieniu au
torytetu partii w hucie, osiąganiu coraz 
lepszych wyników .produkcyjnych w 
rozbudowującym się kombinacie. Dla 
kontroli pełnej ich realizacji będą do
konywane — w myśl uchwały — conaj- 
mniej raz w roku oceny przez ple
num KF.

Węzłowymi problemami w programie 
działania na lata 1967-68 będą zagad
nienia z dziedziny pracy wewnątrzpar
tyjnej, działalności ideowo-wychowaw- 
czej i propagandowej, pracy organizacji 
masowych. działalności gospodarczej 
i problematyki socjalnej. Zatrzymajmy 
się dziś przy pierwszych dwóch 
dziedzinach działania, objętych u- 
chwałą.

KIERUNKI PRACY 
WEWNĄTRZPARTYJNEJ

ISTNIEJĄCY obecnie w organizacji 
partyjnej huty właściwy klimat dla 
szczerych rozmów na tematy ideolo
giczne sprawia, iż przynoszą, one coraz 

lepsze wyniki, że towarzysze mówią 
otwarcie o wszystkich nurtujących ich 
sprawach. Stąd w programie znalazło 
się kontynuowanie rozmów i zapewnie
nie realizacji wynikających z nich 
wniosków. Uznano bowiem rozmowy 
indywidualne za jedną z form przybli
żania członków do partii i jej instancji, 
va środek pozwalający w porę usuwać 
niedomagania i braki.

Drugim bardzo istotnym kierunkiem 
w pracy wewnątrzpartyjnej, wybijają
cym się w programie — jest powięk
szanie szeregów partyjnych, przy jed
noczesnym oczyszczaniu ich z elemen
tów przypadkowych i biernych. A więc 
nie tylko ilość, ale także i przede wszy
stkim, jakość szeregów partyjnych, 
które w myśl założeń programu — mu
szą wzrosnąć zwłaszcza na najtrud
niejszych odcinkach produkcji — wszę
dzie tam, gdzie partia nie jest jeszcze 
proporcjonalnie rozbudowana, a gdzie 
ma poważną rolę do spełnienia. Sło
wem kierunek na równomierność wzro
stu szeregów we wszystkich wydziałach 
huty, z uwzględnieniem najtrudniej
szych stanowisk pracy. Towarzyszyć 
temu musi uaktywnianie grup partyj
nych, szczególnie w zakresie kształto
wania właściwych postaw w pracy za
wodowej i w działalności politycznej.

W trosce o jakość szeregów partyj
nych program ustala zwiększenie — w 
stosunku do towarzyszy rekomendują
cych kandydatów do partii oraz w sto
sunku do OOP oraz POP — wymagań, 
jeśli chodzi o opiekę nad młodymi to
warzyszami. względnie kandydatami do

partii. Jest to nawiązanie do obowią- 
zującj uchwały wrześniowej KF z 
ubr. i dalsze jej rozwinięcie w latach 
nowej kadencji KF.

Dużo uwagi poświęcano w programie 
konkretyzacji zadań partyjnych dla 
członków partii oraz równomierności 
ich przydzielania, a także skrupulatne
mu rozliczaniu z ich wykonania, co jest 
jednym z zasadniczych obowiązków 
grup partyjnych.

Podstawę do ustalenia następnego 
kierunku działania — w zakresie po
prawy stosunków międzyludzkich — 
stanowiły prace badawcze, przeprowa
dzone przez KF w r. ub. na temat źró
deł konfliktów między pracownikami i 
stwierdzenie istnienia obiektywnych 
warunków do wydajne, pracy zespołów 
i właściwego klimatu do wypełnienia 
zadań, określonych przez egzekutywę 
KF w lutym br. Kierunkiem będzie t-’- 
taj współdziałanie w poprawie organi-

Uchwała 
konferencji 
sprawozdawczo-wyborczej 

KFPZPR w Hucie im. Lenina 
i program działania 
na lata 1967—68

Comówlenle)

żacji stanowisk pracy, podnoszeniu 
rangi mistrza, następnie autorytetu 
grupowego partyjnego i związkowego.

Odbicie w programie znalazł również 
kierunek omawiany poprzednio wielo
krotnie na zebraniach w ogniwach or
ganizacji hutniczej, na spotkaniach de- 
lekatów na konferencję wreszcie w 
dyskusji na niej samej: podniesienie 
roli zebrania partyjnego. Notowana w 
ostatnim okresie poprawa powinna być 
pogłębiana, w myśl programu przez co
raz lepsze przygotowanie zebrań, ak
tywny udział w nich towarzyszy, wysu
wanie konkretnych wniosków. Równie 
ważna jest tematyka zebrań zaplano
wana w organizacji tak, by była ona 
bliska i dotycząca najistotniejszych 
spraw, interesujących towarzyszy. Sło
wem chodzi o zebrania żywe, z dysku
sją, a nawet polemiką, ze słuszną kryty
ką, z zaangażowaniem wszystkich ucze
stników w poruszane treści Oparcie 
o takie prześłanki, właśnie powinno de
cydować o najważniejszych sprawach 
organizacji oraz objętych nią towa
rzyszy.

W tym rozdziale uchwalonego pro
gramu nie można jeszcze pominąć kie
runku na usamodzielnianie się Komite

tów Zakładowych, umocnienie pracy z 
aktywem za pomocą szkolenia, wymia
ny doświadczeń, podnoszenia wymo
gów, przy udzielaniu stałej pomocy.

DLA POGŁĘBIENIA 
DZIAŁALNOŚCI IDEOWO- 

WYCHOWAWCZEJ
I PROPAGANDOWEJ

NA CZOŁOWYM MIEJSCU również 
znalazła się w programie działal
ność ideowo-wychowawcza oraz 
propagandowa. Kryterium właściwego 

rozwoju organizacji partyjnej musi sta
nowić nieustanne rozwijanie problema
tyki ideologicznej i poświęcanie uwagi 
postawom ideowo-moralnym. na co 
wskazują uchwały KW partii z maja 
br. i KF z września ubr. A więc dalsza, 
stale pogłębiająca się kontynuacja pra
cy ideowej, bez której nie będzie do
brej działalności partyjnej.

Wiąże się z tym k:erunek wskazujący 
potrzebę wzbogacania form szkolenia 
partyjnego, wnoszenia w nie nowych 
treści angażujących każdego uczestni
ka. Za ważną dziedzinę pracy uznał 
program szerokie informowanie towa- 
rzyczy o wszelkich interesujących ich 
sprawach za pomocą lektoratów, od
czytów, spotkań z aktywem, następnie 
przez gazetę zakładową. Usprawniona 
musi zostać informacja kierowana od 
członków partii do instacji partyjnych.

Mówiąc o zadaniach propagandy 
partyjnej — program kładzie na
cisk m. in. na jej aktualność i o- 
fensywność Tylko taka pronaganda 

bowiem może snełnić cel. to jest kształ
towanie poglądów, pogłębianie pracy 
wychowawczej, wywoływanie zawsze 
żywego oddźwięku. Słowem pozwoli jej 
być w pełni propagandą partyjną. Łą
czy się z nią ruch łączności miasta ze 
wsią, realizowany przez organizację 
partyjną HiL, w powiecie proszowic- 
kim. Wśród wielu zadań w tym ru
chu, na czoło wybija się pomoc w 
dziedzinie ideowo-wychowawczej, o któ
rej powodzeniu znów będzie decydo
wać głębokie zaangażowanie ideowe 
towarzyszy z ekip łączności, (ik)

(D. c. n.)

ZASTĘPCY CZŁONKÓW 
PLENUM KF

I SKŁAD KOMISJI 
REWIZYJNEJ

Podajemy dalszą listę towarzyszy 
wybranych na VIII konferencji 
sprawozdawczo-wyborczej do KF 
(skład plenum przytoczyliśmy w po
przednim GNH).

ZASTĘPCAMI CZŁONKÓW PLE- 
iWM-KĘ zosfafłj wybrani tow. tow : 
R. Brągiel, S. Byst'zyñski, S. Cupak, 
J. Kasprowski, I. Rolska, M. Wiet- 
nik. T. Ziarnkowski, J. Żabicki, i W. 
Żołnierkiewicz.

W SKŁAD KOMISJI REWIZYJ
NEJ KF weszli tow. tow : Z. Bator. 
J. Bigos, S. Gorzula, R. Grzesiak, 
M. Kłos, H. Kołacz. S. Kowalczyk. 
M. Kozłowski. L. Kurdziel S. Kwart- 
nik, W. Lipiński, J. Piasecki, M. 
Prałat, M. Ratusz i J. Swornóg.
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Uchwały VII Plenum KG PZPR
tematem seminarium tila wykładowców
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Przed kilku dniami w nucie im. Lenina odbyło się in
teresujące seminarium dla wykładowców, prowa
dzone przez lektora KW PZPR tow. Władysława 

FORSKIEGO, który mówił na temat aktualnych zadań 
dla huty, wynikających z uchwal VII Plenum KC PZPR.

KONIECZNA DALSZA KONCENTRACJA 
na budowie piątego wielkiego pieca
Ogólna kubatura obiek

tów, które muszą być 
uruchomione w ramach 

kompleksu wielkiego pieca nr 
5 wynosi 247 tys. m sześć. Cię
żar konstrukcji stalowych 
przekracza 11 tysięcy ton, ma
szyn i urządzeń 9 tysięcy ton. 
Te ostatnie liczby nie stano
wią pełnego kryterium wiel
kości robót wykonywanych w 
kompleksie wielkiego pieca, 
gdyż bardzo poważny ciężar 

Praca wre. a'e t termin nagli...
Fet. S. GAWLIŃSKI

gatunkowy budowy stanowią 
skomplikowane urządzenia a- 
paratury kontrolno-pomiaro
wej, których nie sposób obli
czać w tonach. Orientację o 
rozmiarach prac może dać 
wartość kosztorysowa zasad
niczych obiektów wynosząca 
około miliarda złotych.

Na budowie wzrósł potencjał 
wykonawczy. Zwiększono nie
co stan załóg prawie we wszy
stkich przedsiębiorstwach, cho

ciaż nie w pełni w stosunku 
do potrzeb. Także dyrekcje 
zjednoczeń zwróciły baczniej
szą uwagę na ten najważniej
szy w tej chwili w kraju plac 
budowy. W ostatnich dniach 
odnotowano sukcesy w postaci 
pomyślnie zakończonego roz
ruchu i oddania do suszenia 
bloku nagrzewnic oraz rozpo
częcia prac rozruchowych wę
złów estakady zasobników. 
Napawa to optymizmem, tym 
bardziej, że ilość oddawanych 
węzłów rośnie z dnia na dzień 
progresywnie, niemniej jednak 
trzeba zwrócić uwagę na obie
kty, w których istnieje trud
na sytacja, a przede wszyst
kim na turbcdmuchawę: prze
kazano tam tylko 35 proc, za
planowanych węzłów budowv.

* 
udową wielkiego pieca ży
wo interesują się organiza
cje partyjne na wszystkich 

szczeblach. Z KZ PPB HiL 
współpracuje Zespól Koordy
nacyjny KD PZPR w Nowej 
Hucie. Komitet Fabryczny 
HiL. który informowany jest 
na bieżąco o p: stępie robót, 
podjął skuteczną interwencję 
w KtV PZPR w Opolu w spra
wię dostawy wentylatorów — 
deleg-wano już pracowników 
H'L do odbioru pierwszej par
tii tych prototypowych u-zą- 
dzeń. W październiku i listo
padzie odbyły się zebrania
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wszystkich członków partii za
trudnionych na budowie wiel
kiego pieca 5 — udział wzięli 
pracownicy przedsiębiorstw 
wykonawczych, inwestycji, 
biura projektów i użytkowni
ka.

Od czerwca w każdy ponie
działek odbywają się także 
spotkania między sekretarza
mi organizacji partyjnych wy
konawcy, a sekretarzem OOP 
1-40 tow. Władysławem Kosal- 
ka.. Zwykle rolę koordynatora 
dyskusji przyjmuje sekretarz 
OOP ZBM tow. Feliks Gro
nowski lub tow. Michalski. 
Omawia się wzajemnie zazę
biające się fronty robót, po
dejmuje zobowiązania, dysku
tuje ew. możliwości wzajem
nej pomocy. Spotkania te 
przyczyniają się do pełnej mo
bilizacji członków partii i za
legł wokół kluczowych robót 
i pomagają w rozwiązywaniu 
trudności na budowie w ści
słym współdziałaniu z admi
nistracją. Podobnie współpra
cują OOP IG z OOP ZRI, o 
czym pisaliśmy już w Głosie 
NH.

Egzekutywa KZ DI w każdy 
wtorek ocenia z udziałem kie
rownictwa pionu I Rejonu In
westycji postęp robót na wiel
kim piecu i ustala wnioski. O- 
statnio omawiano obiekty wy
magające specjalnej uwagi. 
Są to: budynek socjalny, remi
za kadz>, mieszarka giiry i 
dolna część estakady.

Jak wynika z powyższej 
krótkiej informacji na budo
wie wielkiego pieca doszło do 
szeroko podjętej koordynacji 
poziomej między poszczegól
nymi organizacjami partyjny
mi JER7Y OI.CZYK

Fot. ST. GAWLIŃSKI

Po VI Plenum ZG ZMS

Właściwe wykorzystanie 
wolnego czasu

—ważnym aspektem wychowawczym
W ubiegłym tygodniu obra

dowało VI Plenum ZG 
ZMS poświęcone proble

mom wychowawczym — czasu 
wolnego młodzieży.

Czas wolny jest od dawna 
przedmiotem żywego zaintere
sowania socjologów i pedago
gów. Można nawet stwierdzić, 
że tematyka ta robi ostatnio w 
świecie zawrotną karierę. Jest 
to sprawa znalezienia odpo
wiedzi na żywotne potrzeby 
współczesnych społeczeństw. 
W naszych warunkąęjj, dzięki 
socjalistycznym przemianom, 
dzięki postępowi techniczne
mu, wzrastają zasoby czasu 
wolnego. Istotne znaczenie w 
procesie kształtowania osobo
wości i społecznej postawy 
młodz:eży ma sposób spędze
nia tego czasu to jest czasu 
wolnego od pracy, nauki i 
wszelkich zajęć obowiązko
wych.

Problem zorganizowania cza
su wolnego stanowi integral 
ną część naszej działalności 
wychowawczej i nie może być 
traktowany jako jej uzupeł
nienie, ani tym bardziej — ja
ko sprawy drugoplanowe. Tak 
określona waga problemu sta
nowiła uzasadnioną potrzebę 
odbycia wspomnianego ple
num.

Z treści referatu wygłoszo
nego przez wiceprzewodniczą
cego ZG ZMS — Zygmunta 
Najdowsklego jak i rzeczo
wej dyskusji wynika, że pro
blem właściwego zagospodaro
wania czasu wolnego młodzie
ży nie da się zamknąć jedy
nie w obrębie wewnątrzerga- 
nizacyjnych możliwości i form 
działania, jednak realizacja 
programów pracy kulturalnej 
i sportowo-turystycznej ZMS 
pozostaje w bezpośrednim 
związku z tym, na ile nasze 
wysiłki będą uzględnialy szer
sze niż wewnątrzorganizacyj- 
ne możliwości działania, będą 
opierać się o szeroką bazę spo- 
leczno-kadrową i pomoc fi
nansową.

W organizowaniu czasu 
wolnego młodzieży nale
ży bardziej uwzględniać 

konkretne potrzeby zróżnico
wanych społecznie, środowi
skowo i zawodowo grup mło
dzieży. Celowe jest podjęcie 
iricjEtyw propagujących i o- 
ferujących najprostsze fermy 
rozrywkowe da tej części 
młodzieży, która nie posiada 
dotychczas wyrobionego na
wyku do korzystania z usług 
stałych placówek kultural
nych. Zainteresowanie rozry
wką mogłoby stać się wstęp
nym krokiem w kierunku 
trwalszego oddziaływania wy- 
chowawczeeo. rozwijani» szer

szych zainteresowań i pozio
mu intelektualnego tej mło
dzieży.

Za szczególnie ważne zada
nie VI Plenum uważa podję
cie i prowadzenie pracy kul- 
turalno-rozrywkowej i spor
towo-turystycznej w miejscu 
zamieszkania, w dzielnicy, 
bloku i osiedlu. W związku z 
tym należy stworzyć sieć świe
tlic blokowych, których dzia
łalność finansować powinny 
Rady Narodowe, Związki Za
wodowe, Społeczne Komitety 
Przeciwalkoholowe i inne in
stytucje. Odpowiedzialność za 
program tych placówek win- 
nv .przyjąć terenowe instancje 
ZMS.

W okresie letnim ważną for
mą organiz varia czasu wol
nego dla młodzieży powinny 
tyć takie imprezy kulturalne 
i sportowo-.urystyczne jak 
„lato w mieście'’ czy „udana 
niedziela ’. Istnieje potrzeba 
preferowania wśród miodzieży 
form turystyki malej, wypie
rając dalekie i koszto ,vne wy
cieczki autokarowe, stwarza
jąc tym samym możliwość ma
sowego udziału młodzieży w 
tych imprezach.

Dużo uwagi poświęciło plenum 
zagadnieniu podnosoen.a i wzbo
gacenia , kultury wolnego czasu 
wśród mieszka: ców hoteli robot- 
uiczycb. Program pracy kultural
no-oświatowej, sportowo-turys y- 
c.nej wirien uwzględniać stałe 
imprezy poświęceni sztuce 11- 
tc rat arze, dyskus.e nad książka
mi turnieju czytelniczego ZMS, 
dyskusje nad tilniem i audycja
mi telt wizyjnymi.

Szczególnie ważne jest, aby w 
środow.skach helelowjcn powsta. 
wal aria'orski ruch artystyczny. 
W ramach zajęć sportowych win
ny być organizowane spar akiady 
sportowe, wypożyczalnie sprzętu 
inicjowanie i prowadzenia budo
wy boisk do girr sportowych.

W ogólnym bilansie czasu wol
nego, dużo miejsca zajmują środ
ki masowego przekazu takie j»k: 
k:no, teatr, telewizja, prasa, ra
dio itp. Frogram środków maso
wego przekazu wywiera niemały 
wpływ na kształtowanie postaw, 
wybór ideałów i dróg życiowych, 
wartości moralnych, kultura'nych 
światopoglądowych i politycznych. 
W oparciu o przedstawio

ny referat craz wnioski 
wynikające z dyskusji, 

plenum na zakończenie obrad 
podjęło uchwałę ujmującą 
kompleksowo program dzia
łalności na rzecz skuteczniej
szego ,.zag~spcdarcwania” cza
su wolnego młodzieży. Utere- 
r.owienie tej uchwały w na
szych konkretnych warunkach, 
to problem oddzielny. „Pierw
szą jaskółką” r.a ten temat jest 
artykuł o młodzieży w ZMO, 
który zamieszczamy na str. 4.

JÓZEF ZDRADZISZ 
Członek ZG ZMS



Str. 4 GŁOS NOWEJ HUTY Nr 47 (520)

Po przeglądach społecznych w HIL

Wnioski nie mogą poznstać na papierze
godnie z zapowiedzią, za- do pierwszej z dziedzin obję- 

z tych przeglądem, tj. wykona
nia przedsięwzięć z wiosenne
go przeglądu? Wprawdzie wy
konanie ich jest dość wyso
kie, ale w szeregu wydziałów 
można jeszcze spisywać listy 
wniosków niezrealizowanych. 
W innych zaległości są nieco 
mniejsze, ale również istnie
ją. Przykłady? W Aglomerow
ni m. in. nie zamontowano 
łopaty mechanicznej w obiek
cie nr 2, w Wielkich Piecach 
do dziś nie wszedł w życie np. 
wniosek dotyczący elektro- 
wciągu nad zasilaczami płyt
kowymi wywrotnicy wagono
wej. W Walcowni Gorącej nie 
zrealizowano modernizacji a- 
gregatu nr 3, jako jednego z 
paru zadań również niewyko
nanych lab spóźnionych, Tym 
sposobem można by wyliczyć 
zaległości po kolei pozostałym 
wydziałom i pionom huty.

Tak więc — jak oceniono 
krytycznie na wspólnym ple
num — nadal do wykonania 
przedsięwzięć, wynikających z 
przebiegu przeglądów społecz- 
zych, nie przywiązują dosta
tecznej wagi ani kierownic
twa gospodarcze wydziałów, 
ani też Oddziałowe Rady Ro
botnicze.

Co wykazał przegląd jesien
ny w dziedzinie postępu tech
nicznego w hucie? Niech mó
wią liczby. Łącznie na rok 
bież, przypadają 373 zadania z 
postępu technicznego (w tym 
184 własnych HiL, czyli do
datkowych). W przeciągu 8 
miesięcy br. zakończono w 
pełni 23 zadania. Należy do 
nich m. in. zastosowanie dmu
chu wzbogaconego tlenem na 
wielkich piecach, instalacja 
trzeciej suwnicy striperowej 
w Stalowni Martenowskiej, 
wprowadzenie wodnego czy
szczenia odlewów itd.

Prawda to, iż większość za
dań na rok bież, ma przewi
dziane w planie zakończenie w 
dwóch ostatnich kwartałach 
br. Prawda też, że nastąpiły 
korekty niektórych zadań w 
celu ich urealnienia, w zwią
zku z korektą planu .HiL w br. 
Ale nieodmiennie występuje 
zjawisko nagromadzenia się 
dużej ilości zadań postępu te
chnicznego na końcowe fazy 
roku, co nie sprzyja uniknię-

Zgodni« 
wartą w informacji 
wspólnego plenum Rady

Robotniczej i Rady Zakłado
wej HiL, zamieszczonej w po
przednim GNH, powracamy 
dziś do problematyki przeglą
du społecznego, dokonanego w 
hucie w okresie października 
i listopada.

Na wstępie ogólna charakte
rystyka: znacznie poszerzony 
został aktyw społeczny biorą- 
cy udział w pracach przeglą
dowych, przy czym dużą jego 
część stanowili robotnicy, in
żynierowie oraz technicy. W 
cyfrach — 97 pracowników fi
zycznych, 162 pracowników 
inżynieryjnych, 107 techników, 
26 ekonomistów, 17 członków 
BPS, 10 pracowników służby 
zdrowia i 43 społecznych in
spektorów pracy. Wybitniej 
tym razem, niż w latach' po
przednich, zaznaczył się udział 
członków stowarzyszeń nau
kowo-technicznych z RKP 
NOT. Oczywiście taki zespół 
gwarantował też lepsze niż 
dawniej wyniki przeglądu, a 
także konkretne wnioski.

Jakie one są w odniesieniu 
///•^/•///•///•///•///•///•///•///•///«

ZAMIAST IMPORTU — 
EKSPORT

Jeszcze niedawno 
niemieckie koncerny 
wstrzymały dostawy 
Związku Radzieckiego, 
ten sposób utrudnić

do
w

zachodnio- 
hutnicze 
rur

chcąc
realizację 

planów budowy licznych gazo- i 
naftociągów w ZSRR i innych 
krajach socjalistycznych. Hut. 
nictwo radzieckie nie produkowa
ło jeszcze wówczas rur o średnicy 
większej od 1000 mm, przystą. 
piono jednak natychmiast do wy
tężonych prac konstrukcyjnych.

Ich wynikiem było opracowanie 
i uruchomienie w nadzwyczaj 
krótkim terminie linii produkcyj
nej do wytwarzania rur dużych 
średnic. Obecnie ZSRR nie tyl
ko produkuje rury w ilościach w 
pełni zaspokajających własne po
trzeby, ale jeszcze eksportuje 
kompletne linie produkcyjne te
go deficytowego artykułu. Osta
tnio transakcją taką podpisały w 
Kraju Rad firmy szweckie. 
wystawie 
narodowej w Moskwie 
wany był pracujący model 
dzieckicgo wyposażenia zakładów 
produkcji rur w Czelabińsku. Ze
spół urządzeń zwija rury z bla
chy i spawa je automatycznie.

Na
osiągnięć gospodarki 

ekspono- 
ra-

Aktyw ZMO radzi...
m a bm. z inicjatywy Związku 

Młodzieży Socjalistycznej od- 
mtI było się w Zakładzie Mate
riałów Ogniotrwałych spotkanie 
Rady Zakładowej, ZMS, PTTK i 
TKKF. Udział w nim wzięli kie
rownicy wydziałów, przedstawi
ciele Komitetu Zakładowego, 
przedstawiciele TKKF przy Hu
cie Lenina a także plenum Rady 
Zakładowej. Spotkanie poprze

dzone zostało naradą roboczą w 
ubiegłym tygodniu.

Na program spotkania złożyły 
się: referat na temat „Organiza
cja wypoczynku po pracy załogi 
i jego formy a wychowanie oraz 
kształtowanie charakterów i po
staw u młodzieży”, wygłoszony 
przez przewodniczącego ZMS — 
tow. K. Nowaka, dyskusja oraz 
podjęcie uchwały. Nawiązywano 
do IV Zjazdu PZPR, V Kongre
su Związków Zawodowych, VI 
Zjazdu Młodzieży Socjalistycznej 
i majowego Plenum KW PZPR w 
Krakowie, gdzie były poruszane 
takie zagadnienia Jak: społeczny 
i masowy rucłi upowszechniania 
sportu i turystyki, koncentracja 
wysiłków, zmierzających do za
pewnienia lepszego wykorzysta
nia bazy sportowo-turystycznej 
i zespolenie umiejętności organi
zatorskich i fachowych dla wzo
rowego przeprowadzania imprez.

Główną myślą spotkania było 
zagadnienie wolnego czasu, umie
jętne korzystanie z niego, wy
pełnianie go bogatą treścią wy
chowawczą, kształtującą postawę 
młodzieży jak również całą zało
gę. Dlatego też wiele dyskutowa
no nad problemem, co należy <10 
działalności danej organizacji, co 
do TKKF a co do PTTK, czy po
szczególne organizacje w 
działalności pomagają lub 
szkadzają sobie.

Zdankm ZMS należało 
otwarcie powiedzieć, 
będzie rcz' " ' t'„i
kierunku upowszechniania spor
tu masowego, PTTK zajmie się 
turystyką i krajoznawstwem a 
ZMS będzie zaangażowany za
równo w sporcie jak również w 
turystyce, natomiast Rada Zakła
dowa — to ogniwo łączące wszyst

swej 
prze-

rcz

sobie 
np. TKKF 

'alność 
cp >w--ze chniania

kie organizacje, koordynator 
działalności poszczególnych orga
nizacji. Rada powinna sprawować 
pieczą nad całością. W dysku
sji często podkreślano, by w wy
poczynku po pracy brała udział 
cała załoga, aby prowadzili te 
wycieczki organizatorzy turysty
ki, aby nawet wycieczki w ra
mach wypoczynku po pracy nie 
były beznrogramowe, by zabrano 
na nie piłkę lub inny sprzęt spor
towy. Podnoszono również, iż 
brak funduszu na sprzęt sporto
wy czy turystyczny itp.

Podjęto wreszcie uchwalę: 
wspólnie opracować przez wyżej 
wymienione organizacje program 
na rok 1IK7; rozwijać działalność 
na polu wypoczynku po pracy 
pod przewodnictwem Rady Za
kładowej; z funduszu wygospo
darowanego przez kierownictwo 
i Radę zakładową przekazać 
13.00# zł na zakup sprzętu spor
towo-turystycznego, urządzenie 
kącika PTTK, wyposażenie bi

blioteczki z zakresu sportu i tu
rystyki; utworzyć za pośrednic
twem Oddziału PTTK sekcji 
Ochrony Przyrody przy miejsco
wym Kole; zorganizować konkurs 
na najlepszą wycieczkę i najlep
szego organizatora; kontynuo
wać wycieczki z soboty na nie
dzielę, jak czyniła to dotąd mło
dzież ZMO.

Na zakończenie poddano ocenie 
działalność sportowo-turystyczną 
z całego sezonu. Podkreślono 
wkład pracy młodzieży w zorga
nizowanie „I Rajdu Ceramików 

1S«S” oraz fakt zdobycia III miej
sca w XII Spartakiadzie HiL.

Domagano się jednak, by w na
stępnych zawodach podczas spar
takiady w HiL zapewniona była 
pomoc lekarska oraz, by zatrud
niać sędziów spoza kombinatu, 

zwłaszcza w czasie rozgrywek fi
nałowych.

Jak widać, młodzieży ZMS w 
Zakładzie Materiałów Ogniotrwa
łych „zapaliła się” do dobrej ro
boty. Życzymy sukcesów, szcze
gólnie w tej zjednoczonej akcji 
o dobrze wykorzystany przez ca
łą załogę wypoczynek po pracy.

MARIAN ROMANOWSKI 

cl u zagrożeń Ich wykonania. 
Mtisl to zaważyć na efektach 
ekonomicznych wynikających 
z realizacji postępu technicz
nego w br.

A propos tej ostatniej spra
wy. Ważne również było w 
tym przeglądzie i to, iż wy
raźniej niż kiedykolwiek mó
wiło się teraz o efektach po
stępu technicznego. Szukano 
przyczyn zjawiska, że nie 
wszystkie zadania z tej dzie
dzin przyniosły w pełni spo
dziewane efekty. Bo zaplano
wane na rok bież, wielkie na
kłady na realizację postępu 
technicznego w granicach ro
cznych, zamykają się kwotą 
283 min zł i powinny znaleźć 
odpowiednik w spodziewanej 
efektywności, również mają
cej swoje określenie w wielu 
milionach zł. Stąd na ple
num podkreślono bezwzględ
ną potrzebę dokonania w I 
kwartale nowego roku 1967 
wnikliwej analizy efektów 
najwartościowszych przedsię
wzięć postępu technicznego, 
dla skonfrontowania ich z pra
ktyką i z założeniami plano
wymi.

Interesujące wyniki dał też 
przegląd rozwoju racjonaliza
cji w hucie. Wzrasta ilość zgło
szonych wniosków: w 9 mie
siącach br. wpłynęło ich 1158 
— w porównaniu z r. 1965 za
powiada to zwyżkę, skoro w 
ub. r. zgłoszono wszystkich 
wniosków 1624. Bardzo waż
nym osiągnięciem ruchu wy
nalazczego w HiL są otrzy
mane w br. 34 patenty i wzo
ry, w tym 4 patenty na kraje 
strefy dolarowej. Ale negaty
wy: tryb załatwiania wnio
sków jest nadal przewlekły. 
Zbyt długo przygotowywane 
są opinie projektów. W ilości 
ogólnej zgłoszonych wniosków 
w br. zbyt wysoki jest pro
cent tak zw. wniosków sza
cunkowych.

Tak więc racjonalizacja sta
nowi ciągle jeszcze dziedzinę

Ze »połkoń » rodnymi

Sprawy do załatwienia
W ubiegły wtorek, w osie

dlowym klubie „Wersa
lik” odbyło się spotka
nie miszkańców osiedli Cen

trum „A* i Ogrodowego z po
słem na Sejm tow. K. Kura
siem, wiceprezesem Miejskiej 
Rady Narodowej w Krakowie 
tow. E. Gó-ą i wiceprezesem 
Dzielnicowej Rady Narodowej 
w Nowej Hucie tow. H. Du
dzińską.

Na wstępie poseł Kuraś po
informował zebranych o nie
których problemach — doty
czących naszego miasta a po
ruszanych na ostatniej 
sejmowej. M. in. mówił o pla
nach rozwoju miasta Krako
wa i Nowej Huty, o rozbudo
wie kombinatu, i budowie no
wych przedsiębiorstw usługo
wych, a w związku z tym o 
planowanym wzroście zatrud
nienia. Szczególnie podkreślał 
omawiane projekty zatrudnie
nia kobiet; dla rozwiązania tej 
szczególnie trudnej dla Nowej 
Huty sprawy planuje się w 
najbliższych latach wybudo
wanie nowego zakładu zatrud
niającego przede wszystkim 
kobiety. Mówił również o po
prawie zaopatrzenia rynku we
wnętrznego i stabilizacji cen, 
o uczuleniu Wojewódzkiej 
Komisji Cen na występujące 
dotychczas tzw. ukryte pod
wyżki cen na niektóre arty
kuły codziennego użytku. Po
dał do wiadomości zebranych 
wysokość dotacji przyznanych 
przez państwo na inwestycje 
w' Nowej Hucie m. in. na roz
budowę elektrociepłowni w 
Łęgu, drukarni i zakładów 
mleczarskich. Poruszył jeszcze 
wiele spraw dotyczących po
prawy warunków mieszkanio
wych, komunikacyjnych, ro
zwoju usług dla ludności i 
poprawy zaopatrzenia w wo
dę poprzez ujęcie rzeki Raby. 
Wiele jeszcze spraw związa
nych z najbliższą pięciolatką 
poruszył poseł Kuraś; na za
kończenie przemówienia ape
lował do mieszkańców obu o-

sesji

bezpiecznych 
wymienić tu 
Zakład Kokso-

również ZMS

wymagającą dalszego porząd
kowania, z czym sam KTiR się 
nie upora, jeśii wszystkie 
czynnik administracyjne, a 
kierownictwa wydziałów w 
szczególności, nie będą przy
wiązywać wagi do tego pro
blemu.

Przegląd warunków pracy i 
stanu bhp wskazał na stop
niową realizację wniosków do
tyczących ich poprawy, ale nie 
brakuje i w tej dziedzinie za
ległości. Wśród czołowych za
gadnień znajduje się odpyla
nie i wentylacja. M. in. spra
wy te występują w Stalowni 
Martenowskiej i w Walcowni 
Zimnej. Poprawa organizacji 
pracy, to także sprawa otwar
ta dla szeregu wydziałów — 
dla stworzenia 
warunków — 
choćby trzeba 
chemiczny.

Tym razem 1 
huty przeprowadził kontrolę 
warunków pracy młodocia
nych. Na ogół są oni zatrud
nieni zgodnie z« swoimi kwa
lifikacjami i otoczeni właści
wą opieką w wydziałach: mło
dociani pracownicy nie zgłosi
li też uwag odnośnie stosunku 
do nich starszej części załogi. 
Jednak sprawa pracowników 
młodocianych będzie nadal 
przedmiotem troski ZMS, dla 
ułatwienia im startu do no
wego zawodu zawsze w do
brych warunkach.

Z pewnością problem wa
runków pracy 1 stanu bhp po
winien być przedmiotem dal
szej uwagi w czasie następ
nych przeglądów, gdyż tym 
razem, jak słyszało się w wy
powiedziach dyskutantów na 
plenum RR i RZ — dziedzi
na ta była może mniej dogłę
bnie zbadana w porównaniu z 
postępem technicznym i racjo
nalizacją. (ik)

Niedawno Zarząd Oddziału Sto
warzyszenia Elektryków Polskich 
w Nowej Hucie, zorganizował se
sję wyjazdową w Pieskowej Ska
le k. Ojcowa, impreza, w której 
udział wzięło prawie 100 osób (w 
tym połowę uczestników stano
wiły rodziny członków SEP), po
łączona' była z wycieczką tury
styczno-krajoznawczą.

Po zwiedzeniu zabytków, od- 

siedli o podejmowanie i reali
zowanie jak najwięcej czynów 
społecznych. O udział w pra
cach przy zagospodarowaniu 
Skarpy, budowie sztucznego 
lodowiska przy Stadionie „Hu
tnik”, a przede wszystkim o 
zagospodarowywanie własnych 
osiedli.

Następnie głos zabrała pre
zes H. Dudzińska. Poinformo
wała zebranych o realizacji 
wniosków podjętych na spot
kaniu w styczniu, a także tych, 
które w międzyczasie wpłynę
ły do Prezydium Rady Naro
dowej. Jak wynikało ze szcze
gółowego sprawozdania prawie 
wszystkie wnioski mieszkań
ców zostały już zrealizowane, 
kilka jest w toku realizacji, a 
kilka zostało odrzuconych ja
ko nierealne.

Po złożeniu sprawozdania i 
omówieniu ważniejszych pro
blemów dotyczących działal
ności Rady Dzielnicowej — 
przez tow. H. Dudzińską — 
rozpoczęła się dyskusja. Po
sypały się głosy domagające 
się poprawy zaopatrzenia w 
mięso i dobre pieczywo, po
prawy komunikacji szczegól
nie na linii plac Centralny i 
Rondo, konserwacji i naprawy 
mieszkań, ochrony zieleńców, 
wyeliminowania hałasów po
wodowanych przez niektóre u- 
rządzenia w sklepach, a szcze
gólnie przez pracowników do
wożących wczesnym rankiem 
towary do sklepów. Dyskutan
ci domagali się rozstrzygnię
cia sprawy budowy garaży na 
osiedlach, zwłaszcza na nowo 
budowanych, upominali się o 
samoobsługowe pralnie, o u- 
chronienie miasta przed dal
szym zapyleniem i o wiele je
szcze innych spraw. Szczegól
nym zagadnieniem, które naj
bardziej nurtowało mieszkań
ców Osiedla Centrum „A” jest 
budowa świetlicy osiedlowej, 
zainicjowanej przez Komitet 
Osiedlowy jako czyn społecz
ny i nastręczająca bardzo du
żo trudności realizatoron»-

Termin nagli!

W Aglomerowni n, o której nie pisaliśmy jakiś czas, 
postęp prac jest znaczny. Czynna już jest taśma spie
kalnicza nr 3, a obecnie zainteresujmy się robotami 
przy taśmie spiekalniczej nr 4.

Do 3 bm. zostały na tym obiekcie przeprowadzone próby 
montażowe sita wibracyjnego zimnego spieku, chłodni 
taśmowej, podajnika zwrotu gorącego, sita wibracyjnego 
gorącego spieku oraz podajnika zgrzebłowego. Jednak do
tąd nie przeprowadzono jeszcze takich prób na paru urzą
dzeniach, m. in. na samej taśmie spiekającej. Zaawansowa
nie prac Mostostalu wynosi tutaj 90 proc., zaś Elektromon- 
tażu — 80 proc.

Jak dowiadujemy się, nie dokonano jeszcze odbiorów in
spektorskich, co nie pozwala na określenie usterek, mogą
cych opóźnić przekazanie taśmy nr 4 do rozruchu. Równo
cześnie z taśmą nr 4 mają być oddane przez budowniczych 
niektóre obiekty taśm nr 1, 2 i 3; pozostałe jeszcze w ich 
rękach.

Terminy w Aglomerowni II naglą, ze względu na założo
ny termin przekazania kompleksu wielkiego pieca nr 5 
w dniu 15. XII br. Nie potrzeba dodawać jak nierozerwalnie 
te sprawy są ze sobą związane. Stąd apel do budowniczych — 
taśma nr 4 w Aglomerowni II, to sprawa wielkiej wagi!

Ik. 
Ha zdjęciu — Aglomerownia II — aglomerat w drodze na 

wielkie piece.
FOT. S. GAWLIŃSKI

........................ ................

Z życia SEP 
była się uroczysta sesja Zarzą
du Oddziału SEP oraz zaproszo
nych gości w reprezentacyjnej 
Sali Myśliwskiej Zamku. W prze
mówieniu oficjalnym prezes Od
działu SEP mgr inż. St. Szeliga 
scharakteryzował 12-letnią dzia-

Dyskusję podsumował tow. 
E. Góra. Poseł Kuraś wyjaśnił 
raz jeszcze problem rozwoju 
komunikacji, wspomniał rów
nież o planach budowy Domu 
Kultury.

Tow. Dudzińska — udziela
jąc odpowiedzi dyskutantom 
poruszającym sprawy konser
wacji budynków — poinfor
mowała, że dotychczasowe tru
dności w tej dziedzinie wyni
kające głównie z braku siły 
roboczej, zostaną rozwiązane 
przez przekazanie remontów 
mieszkań Przedsiębiorstwu 
Remontowo-Budowlanemu Nr 
5. Udzieliła również odpowie
dzi na wszystkie pytania do
tyczące działalności Dzielnico
wej Rady Narodowej. Na za
kończenie zwróciła się z go
rącym apelem o podjęcie akcji 
budowy lodowisk na osiedlach.

(kp)

Społeczna pracownia 
techniczno-ekonomiczna 

powstanie w hucie
Z dniem 1 stycznia przy Wy

dziale Projektowo - Konstruk
cyjnym HiL powstanie pra
cownia techniczno - ekonomi
czna, oparta na społecznej 
działalności — takie zobowią
zanie dla uczczenia 49 roczni
cy Rewolucji Październikowej 
podjął zespół tego Wydziału 
z mgr inż. T. Godawą na cze
le.

Celem jest stworzenie prawi
dłowych ram organizacyjnych 
dla prac społecznych wyko
nywanych obecnie i w przy
szłości przez kadrę inżynieryj
no - techniczną tego wydzia
łu. Przedmiotem prac będzie 
przygotowanie dokumentacji 
projektowo - kosztorysowej, 
opinii i analiz do projektów 
wynalazczych oraz czynów 
społecznych. Członkiem zespo
łu działającego w pracowni 
może być każdy pracownik 
tego wydziału. Kierownictwo 
pracownią obejmie zarząd Ko
ła KTiR w Wydziale Projek
towo - Konstrukcyjnym, któ

łalność Oddziału SEP w Nowej 
Hucie, dotychczasowe osiągnię
cia w pracy organizacyjnej 1 nau
kowo-technicznej oraz dalsze za
mierzenia Oddziału w tej dzie
dzinie. Wypada przypomnieć, że 
w uznaniu osiągnięć Oddział SEP 
— jako jedyny oddział SNT w 
Polsce — otrzymał przed 2 laty 
„Honorową Odznakę Budowni
czych Huty im. Lenina". Prezes 
Szeliga podkreślił, że wyniki te 
uzyskaliśmy dzięki wytrwałej i 
ofiarnej pracy wielu naszych 
członków i działaczy — między 
Innymi: Tadeusza Franczaka (I 
zastępcy Głównego Energetyka 
HiL), Jana Holki (PRE Elektro- 
montaż). Stanisława Kijasa (Ele- 
ktroprojekt Nowa Huta), Ludwika 
Swiatlowskiego (TE/TB HiL) o- 
raz Zygmunta Wdówki (ZK HiL). 
Kolegom tym na wniosek Zarzą
du Oddziału SEP w Nowej Hu
cie nadane zostały odznaki ho
norowe SEP i NOT przez Zarządy 
Główne Stowarzyszenia Elektry
ków Polskich i Naczelnej Orga
nizacji Technicznej w Warsza

wie.
F. S. Organizatorzy składają 

przy tej okazji serdeczne podzię
kowanie Radzie Zakładowej przy 
pionie TE HiL — a w szczegól
ności tow. Władysławowi Wala
sowi, Jak również tow. Augustyn- 
kowi z Komitetu ZMS oraz tow. 
Lucjanowi Karczewskiemu z KZ 
PZPR HiL za okazaną pomoc 
przy organizowaniu imprezy 
„Skała W. W. S.

ry będzie dokonywać przy
działu pracy oraz rozliczeń z 
jej zrealizowania. Ogólną kon
trolę nad działalnością no
wej pracowni będzie sprawo
wać zarząd KTiR oraz Rada 
Zakładowa HiL.

Dla wyróżniających się w 
społecznej działalności pra
cowni członków jej zespołu — 
KTiR oraz Rada Zakładowa 
przewidują dyplomy uznania, 
nagrody rzeczowe, prawo pier
wszeństwa w wycieczkach te
chnicznych itd.

Trzeba nadmienić, iż cenna 
inicjatywa W-92 została przy
jęta przez KTiR oraz Radę 
HiL ze szczególnym uznaniem, 
gdyż potrzeba istnienia takiej 
placówki rysuje się oddawna. 
Dotychczasowe próby jej po
wołania nie przyniosły rezul
tatów. Dlatego też Zarząd 
KTiR składa za pośrednic
twem „Głosu” podziękowanie 
kolektywowi W-92 i całej je
go załodze ik.
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Pogoń i AZS Gdańsk 
gośćmi siatkarzy

Rozgrywki o mistrzostwo I 
ligi siatkówki cieszą się coraz 
większym zainteresowaniem. 
W sobotę i niedzielę będziemy 
mieli okazję oglądać dwa ko
lejne spotkania. Zespół Hut
nika gościć będzie drużyny 
Pogoni Szczecin i AZS-u 
Gdańsk. Oba mecze odbędą się 
w hali Wandy — z Pogonią 
dziś (sobota 26 listopada) o go
dzinie 18.00 a z AZS w nie
dzielę o 10.00. W obu spotka
niach liczymy na zwycięstwo 
gospodarzy.

Tydzień temu drużyna Hut
nika przegrała mecz w Kato
wicach (a ściśle mówiąc w po
bliskich Piotrowicach) z GKS 
2:3 i wygrała z Gwardią we

Jak to było w Katowicach?
Porażka bokserów Hutnika 

z ŁTS w Katowicach przyjęta 
została jako sensacja dnia. Ga
zety codzienne i sportowe wy
biły ten fakt w tytułach spra
wozdań z bokserskiej nie
dzieli. Istotnie — na taki wy
nik trudno było liczyć.

Jak doszło do porażki przo
downika tabeli? Trzeba przy
znać, że zespół Łabęd był do 
meczu lepiej przygotowany 
pod względem kondycyjnym. 
Bokserzy ŁTS przed spotka
niem przebywali 2 tygodnie na 
specjalnym zgrupowaniu tre
ningowym w Swierklańcu. 
Tak już bywa, że przed me
czem z Hutnikiem wszyscy ry
wale ogłaszają powszechną 
mobilizację.

W drużynie Hutnika nie by
ła ponadto najlepiej obsadzo
na waga musza: Nakonieczny 
jest w tej chwili lepszy od 
Zalejskiego. Ale Nakonieczny 
przygotowywał się do startu 
w koguciej, gdyż Karyś był 
zawieszony praez PZB za od
mowę startu przeciwko Wir
tembergii. Dopiero w ostatniej 
chwili PZB anulował dyskwa
lifikację — po licznych inter
wencjach, telefonach i prze
dłożeniu zaświadczenia lekar
skiego, usprawiedliwiającego 
absencję w meczu przeciw 
Wirtembergii. Nakonieczny nie 
zdążył jednak wrócić do limi
tu wagi muszej.

Parę słów warto poświęcić 
sędziemu ringowemu p. Ku- 
jaczyńskiemu z Bydgoszczy: 
„Zadziałał” na przykład w 
czasie walki w wadze piórko
wej. Oddajmy w tym miejscu 
głos sprawozdawcy katowic
kiego „Sportu”: „Nawet as a- 
tutowy ŁTS Piotr Gutman mo
cno się męczył w walce z Żu- 
rakowskim i nie wiadomo ja
ki byłby końcowy wynik, gdy
by nie dość pochopna dyskwa
lifikacja zawodnika Hutnika”. 
Istotnie, sędzia zdyskwlifiko- 
wał Żurakowskiego akurat w 
tym momencie, gdy nowohu- 
cianin uzyskał dość wyraźną

XIII Spartakiada HiL
TYLKO DT BEZ PORAŻKI

W I lidze koszykówki rozgryw
ki zakończą sic w nadchodzącym 
tygodniu. Największe szanse na 
mistrzowski tytuł ma Dyrekcja 
Techniczna — jedyny zespól bez 
porażki. A oto ostatnie rezultaty:

Dyrekcja Techniczna — Wydz. 
Mech.-Konstr. 42:29, (18:17). Naj
więcej punktów zdobyli: Gracz 
16, Białas 18, Klocek i Mazurkie
wicz po 8. Dla pokonanych Ma
rzec 16.

HPR — zakład Koksochemiczny 
47:37 (20:12). Punkty: Wiltos 20,

WYNIKI KONKURSU PKO 
NA DEKORACJE

W wyniku komisyjnej oce
ny dekoracji w zakładach 
pracy z okazji „Miesiąca O- 
szczędno-ci” — przyznanych 
zostało 6 nagród pieniężnych 
za najlepiej udekorowane za
kłady pracy. Pierwsze miejsce 
zajęła Kopalnia „Brzeszcze", 
pow. Oświęcim.

Wrocławiu 3:0. Mecz z GKS 
trwał przeszło 2 godziny, w 
piątym secie przy stanie 8:8 
hutnicy popełnili pod rząd 5 
błędów i w efekcie przegrali 
seta i całe spotkanie.

Na plus drużynie Hutnika 
trzeba zapisać, że mimo pora
żki w Katowicach, mimo cięż
kiego meczu, mimo późnego 
przyjazdu do Wrocławia — za
prezentowała się w stolicy 
Dolnego Śląska bardzo dobrze, 
zagrała jedno z lepszych 
swych spotkań, wygrywając z 
Gwardią w efektownym stylu.

W środę w pojedynku lokal
nych rywali Hutnik pokonał 
Wawel 3:1 (15:6, 8:15, 15:3,
15«.

przewagę nad swym renomo
wanym rywalem.

Wręcz skandaliczną decyzję wy- 
dał sędzia ringowy w trzeciej 
rundzie walki Skałka — Siodła. 
Nowohucianin stoczył doskonały 
pojedynek, po dwu rundacb pro
wadził trzema punktami. W trze
ciej nadal panował na riBgu. W 
pewnym momencie zawodnicy zde
rzyli się głowami, obaj doznali 
kontuzji łuków (Skałka groźniej
szej i on nie mógł dalej walczyć). 
Normalnie w takiej sytuacji decy
duje przebieg dotychczasowej wal
ki. Sędzia ringowy ogłosił jednak, 
że Skałka doznał kontuzji z wła
snej winy 1 nie pozwolił wypo
wiedzieć się punktowym. To by
ły decydujące punkty: ŁTS pro
wadził 12:2 i już wygrał mecz. 
Po tym były już tylko błyska
wiczne zwycięstwa Słowakiewicza 
i Dragana oraz remis Jędrzejew
skiego z jego powinowatym Har- 
tyniukiem.

Wcześniej do odnotowania 
był pech Kaima. Nowohucia- 
nin już na początku walki u- 
padł na kolano, wrażliwe na 
stłuczenie od czasu piłkarskich 
występów w Spartakiadzie. 
Mimo bólu w dwu pierwszych 
rundach uzyskał przewagę, 
miał swego rywala na deskach. 
W trzeciej chyba nie docenił 
ambitnego G. Króla, dał się 
zaskoczyć atakowi non stop, 
po jednym z licznych ciosów 
był liczony i sekundant zmu
szony był poddać go. Dudczak 
— to mu się często zdarza — 
nie znalazł uznania w oczach 
sędziów i mimo że W. Król 
dwukrotnie odpoczywał na de
skach, ogłoszono remis. Nad
zwyczaj dzielnie poczynał so
bie starszy Gajewski — Cze
sław. Skazany z góry na „po
żarcie”, przez półtorej rundy 
był lepszy niż Duda — ostat
nia rewelacja bokserska. Za- 
inkasował jednak silny cios i 
przegrał przed czasem.

Do końca I rundy drużynie 
Hutnika pozostały jeszcze 2 
spotkania: 3 grudnia z Zawi
szą w Bydgoszczy i 18 grud
nia z Wybrzeżem w Nowej 
Hucie.

Stypuła 13, Łoziński 12, dla Kok
sowni Wąsik 18.

Odlewnie — Walcownia Zimna
45:44 (16:18). Kożlak 22, Moczan 8 
oraz Filipowicz 19.

Aglomerownia — Walcownia 
— Drobne 47:35 (22:15) Buksa 20, 
Drabek 10 oraz Szych 18.

Dyrekcja Techniczna — Od
lewnie 59:42 (24:18) Gracz 21,
Lichota 20, Białas 8, Mazurkiewicz 
7, dla pokonanych Krupa 18 i 
Kożlak 16.

HPR — Walcowania Drobna 2:0

Ponadto 19 zakładów wy
różniono nagrodami pociesze
nia, których łączna kwota wy
niosła 7.000 zł. Wśród wyróż
nionych znalazła się Admini
stracja Huty im. Lenina, jak 
też Wydział Mecbaniczno- 
Konstrukcyjny, Cementownia 
i ZMS — Sekretariat Główny 
niL g

Hutnik — Karpaty 
Krosno w tenisie 

stołowym
Liczna ekipa Hutnika brała 

udział w II ogólnopolskim tur
nieju tenisa stołowego, który 
odbył się w Rzeszowie. Bły
skotliwych sukcesów nikt jed
nak nie zanotował. Barbara 
Ratzko zajęła ósme miejsce 
wśród seniorek (to samo co w 
poprzednim turnieju w Łodzi), 
Knapik był 12 (o jedną po
zycję lepiej niż w Łodzi), Ka
wa był 17. Wśród juniorów 
A. Lenda był 17 a Kaczanow
ski 18. Debiutowały w ogól
nopolskim turnieju dwie za-

Piłkarze Wandy jadą do Kalwarii
Piłkarze klasy A kończą je

sienną rundę mistrzostw. Dru
żyna Wandy — lider grupy — 
wyjeżdża do Kalwarii na tru
dny mecz z Kalwarianką. Ten 
zespół nie wygrywa na wy
jazdach, natomiast na wła
snym boisku odnosi wysokie 
zwycięstwa. Ambicją piłkarzy 
Wandy jest przynajmniej wy
nik remisowy.

Tydzień temu Wanda wy
grała u siebie z Kętami 4:2. 
Bramki strzelili: Kobiela 2, 
Czepiec i A. Kij. Nowohucia- 
nie demonstrowali lepsze wy
szkolenie techniczne, lepiej 
się czuli na śliskim boisku.

Po meczu z Kalwarianką 
drużynie Wandy pozostanie do 
rozegrania w pierwszej run
dzie zaległe spotkanie z Gór
nikiem Wieliczka. Jak już in
formowaliśmy, mecz Górnik 
— Wanda został przerwany 
przy stanie 0:0 na skutek u- 
tworzenia się głębokiej roz
padliny na środku boiska.

Aktualnie drużyna Wandy 
ma punkt przewagi nad dru
gim w tabeli Beskidem Andry
chów (przy jednym zaległym 
spotkaniu). Jest to niewątpli
wie sukces zespołu nowohuc
kiego. Tym bardziej, że w o-

Nowe władze ZO SZS
W tym tygodniu odbyło się 

walne zebranie nowohuckiego 
oddziału Szkolnego Związku 
Sportowego. Dokonano wybo
ru nowych władz Zarządu Od
działu. Prezesem został mgr 
Jan Solecki, podinspektor 
szkolny, wiceprezesem mgr 
inż. Ryszard Sokołowski, dy
rektor Technikum Hutniczo- 
Mcchanicznego, skarbnikiem 
inż. Tadeusz Wurst, zastępca 
dyrektora Technikum Elektry
cznego, sekretarzem mgr Mie
czysław Sokołowski, kierownik 
Szkolnego Ośrodka Sportowe
go. W skład zarządu weszli 
ponadto: Wanda Michańkow, 
nauczycielka szkoły nr 83, mgr 
Hieronim Gajewski, dyrektor 
Liceum Medycznego, Wiesław 
Wójcik, kierownik szkoły pod
stawowej w Pleszowie i Bole
sław Biskup z Zarządu Dziel
nicowego ZMS.

NA OS. STALOWYM 
MALOWANIE!

„Malowanie”. Słowo to wy
wołuje w naszej wyobraźni 
różne skojarzenia. Wybraliś
my się na Osiedle Stalowe zo-

Wydz. Mech.-Konstr. — Walco
wnia Zimna 36:31 (16:14) Zadara 
17 1 Marzec 9 oraz ^illpowicz 19.

Aglomerownia — Zakład Kokso
chemiczny 31:25 (16;12) Buksa 13, 
Kluba 12, dla pokonanych Wąsik 
11 i Koronka 10.

w II lidze mistrzem został 
zespół Głównego Energetyka.

KOLEJNY KURS...
__ nauki pływania dla zaawan

sowanych rozpoczyna się 1 grudnia 
br. na pływalni Korony. 6 gru
dnia „wystartuje” kurs pływania 
dla początkujących — również 
pływalnia Korony — mały basen. 
Zgłoszenia przyjmuje i informa
cji udzieia sekretariat Ogniska 
TKKF bud. S pok. 318, teł. 43.37.

PODZIĘKOWANIE
Wszystkim, którzy wzię
li udział w pogrzebie 
naszej kochanej Mat
ki — Karoliny MOL 
serdeczne podziękowanie 

składają
Maria i Stefan Mólowie 

z rodziną 

wodniezki Hutnika: Genowefa 
Kozub była 21 wśród seniorek 
a Krystyna Grzesiak 20 wśród 
juniorek.

W nadchodzącą niedzielę 27 
listopada w hali Hutnika, oglą- 
dać będziemy spotkanie o mi
strzostwo I ligi Hutnik — 
Karpaty Krosno. Będzie oka
zja do rewanżu ze Skublickim 
(który w Rzeszowie zajął dru
gie miejsce, wygrywając m. 
in. z Knapikiem, natomiast na 
turnieju strefowym w Tarno
brzegu przegrał dwukrotnie z 
Kawą). Także Ratzko będzie 
miała okazję zreważowania się 
Gwożdziównie za porażkę w 
Rzeszowie.

statnich spotkaniach występo
wał on osłabiony brakiem obu 
swych skrzydłowych — Bąka 
i Krzemińskiego — którzy le
czą kontuzje po meczu z Czar
nymi w Żywcu. Odszedł rów
nież z drużyny obrońca Gra
biec (wyjechał do Mielca). Re
zerwy — jak widać z wyni
ków (cykl kolejnych zwy
cięstw) — okazały się warto
ściowe.

Sparta samodzielnym 
liderem

Po zwycięstwie nad głów
nym swym rywalem — Gór
nikiem z Wałbrzycha — ko
szykarze Sparty są jedynym 
zespołem w grupie II ligi, któ
ry nie poniósł jeszcze porażki. 
W meczu z Górnikiem zakoń
czonym zwycięstwem Sparty 
73:71 (30:29), prawie połowę 
punktów (35) zdobył Włodar
czyk.

W nadchodzącą niedzielę 27 
bm. Sparta grać będzie w ha
li Wandy z Pogonią Prudnik. 
Początek meczu o godzinie 
18.90.

Szkolna liga piłki ręcznej
Zakończyła się pierwsza 

runda rozgrywek o mistrzos
two szkół podstawowych No
wej Huty w piłce ręcznej. W 
tym roku powołano do życia 
I i II ligę zarówno w konku
rencji dziewcząt jak i chłop
ców.

Na półmetku prowadzą: w 
I lidze dziewcząt szkoła nr 83 
przed szkołą nr 88 i „setką”, 
w I lidze chłopców: szkoła nr 
87 przed szkolą nr 86 i szkołą 
nr 84, w H lidze dziewcząt: 
szkoła nr 84, przed szkołą nr 
85 i szkołą nr 86, w II lidze 
chłopców: szkoła nr 88, przed 
szkołą nr 85 i szkołą nr 102.
■■■■■■■■■■■■■■■■■«■■■■■■■■■■■a

Czy jesteś już honoro
wym krwiodawcą? Twoja 
krew ofiarowana chorym 
w szpitalu może uratować 
życie ludzkie.

baczyć, jak wygląda ono tym 
razem... i usłyszeliśmy:

— Wszelkie pojęcie prze
chodzi, jak malarze potrafią 
obrzydzić ludziom życie — 
skarży się mieszkaniec Stalo
wego. Klatki, gdy robotnicy 
skończyli swoją pracę, przed
stawiały przerażający wy
gląd. Farba, która „w zasa
dzie” powinna pokrywać tyl
ko ściany, leżała grubą war
stwą wszędzie: na drzwiach, 
poręczach, śmietniczkach, nie 
mówiąc już o schodach, na 
Których grzęzło się prawie po 
kostki w rozrobionej mazi; 
brudziła ona ubrania dosta
wała się do mieszkań. Trud
no było w takim przypadku 
zostawić cały ogrom pracy 
naszej dozorczyni. Toteż 
wszyscy lokatorzy zakasali 
rękawy i zabrali się do sprzą
tania. Dopiero po północy 
zdołaliśmy z trudem uporać 
się z nadmiarem farby. A 
przecież malarze mogli czyś
ciej wykonywać swoją pra
cę, aby nieporządek po malo
waniu nie wykraczał poza 
normalne ramy.

Tak niedawno otrzymaliś
my nagrodę 20 tys. zł jako 
najschludniejsze osiedle. Czy 
zaołrmy utrzymać taką opi
nię dłużej, gdy Dzielnicowy 
Zarząd Budynków Mieszkal
nych będzie przysyłał tak nie- 
porządnych, robotników? s

Ostatni mecz w sezonie
Tym razem piłkarze Hutnika postarali się o przyjemną 

niespodziankę. Wywiezienie jednego punktu z Wałbrzy
cha nie należało w tym sezonie do rzeczy łatwych. Gór

nik na swoim terenie był drużyną niezwykle groźną. Tyl
ko dwa zespoły Hutnik i MZKS Gdynia potrafiły urwać mu 
po jednym punkcie, uzyskując w Wałbrzychu identyczne 
wyniki 1:1. Biorąc pod uwagę, że Hutnik przegrał dotych
czas z drużynami wałbrzyskimi wszystkie bezpośrednie 
drugoligowe pojedynki — zdobycie jednego punktu jest 
niewątpliwym sukcesem drużyny i być może zapowiedzią 
przełamania kompleksu wałbrzyskiego.

Tymczasem Hutnika oczekuje w niedzielę o godz. 11.30 
ostatni mecz rundy jesiennej z Unią Racibórz. Mecz ten 
jest niezwykle ważny dla obydwóch drużyn, gdyż stawką 
jego może być nawet czwarte miejsce. Usadowione bowiem 
obecnie wyżej w tabeli, Garbarnia oraz MZKS, grają na 
wyjazdach i w wypadku ich porażek — zwycięzca meczu 
nowohuckiego, może uplasować się dosyć wysoko na pół
metku rozgrywek. Liczyć więc należy na nieustępbwą i za
ciętą walkę, która powinna przynieść dużo emocji sympa
tykom piłki nożnej, co byłoby godnym momentem do za
notowania. z uwagi na ostatni mecz mistrzowski w tym 
roku. O ile dopisze pogoda, stadion Hutnika zapełni się 
więc zapewne bardziej, niż w ostatnich spotkaniach. Unia 
obecnie znajduje się w dobrej formie. W ostatnim swoim 
meczu przerwała zwycięską passę lidera tabeli Gwardii 
Warszawa, wygrywając 2:1. Również i Hutnik zanotował 
ostatnio na swoim koncie sukces, wzbogacając je o cenny 
remis osiągnięty w Wałbrzychu. W poprzednim sezonie 
w Nowej Hucie zwyciężyła Unia 2:1, a w Raciborzu Hut
nik 1:0.

Również i rezerwa Hutnika zakończy w niedzielę praw
dopodobnie swój cykl rozgrywek. Ma ona do rozegrania 
oprócz niedzielnego meczu, jeszcze dwa zaległe spotkania 
o mistrzostwo ligi okręgowej i o ile nie dopisze pogoda, to 
przeniesione one zostaną na przyszły rok. W niedzielę Hut
nik Ib grać będzie z Cracovią Ib na boisku Zwierzyniec
kiego. Pojedynek ten decydować będzie o jesiennym mi
strzostwie ligi okręgowej. Hutnik Ib w wypadku zwycię
stwa, może uplasować się na pierwszym miejscu w tabeli, 
pomimo dwóch zaległych spotkań. W ubiegłą niedzielę Hut
nik Ib rozegrał mecz na dobrym poziomie i zwyciężył Gar
barnię Ib 3:2. Jeżeli zademonstruje taką samą formę 
i w meczu z Cracovią — to nie powinien mieć trudności 
w odniesieniu zwycięstwa. J. C.

•///•///•///•//'•///•//'•///•/«'•///•//'•///•///•///•///•/</•///•///•///•/</•///•// 

Echa jubileuszu
przewodników

Serdeczne pozdrowienia i ży
czenia dalszych pomyślnych 
wyników w pracy przekazał 
Kołu Przewodników Zakłado
wych w HiL — sekretarz O- 
kręgu PTTK w Krakowie — 

Jerzy Doening.
Fot. B. ŁUCKOS

RAWNE
Ob. J. SIEDLAK pisie: prze

bywałem w areszcie tymczaso
wym przez okres 4 miesięcy. Za 
3 miesiące moja rodzina dostawa
ła tylko połowę wynagrodzenia. 
Czy mam prawo otrzymać pozo
stałą połowę 1 pensję za 4 mie
siąc, jeżeli zostałem przez Sąd 
uniewinniony?

Według pisma okólnego nr 1*2 
Prezesa Rady Ministrów z dnia 
15 maja 1959 r., Monitor Polski 
nr 744 poz. 634) ma Pan prawo 
do drugiej połowy wynagrodze
nia zasadniczego, ale tylko za 3 
miesiące.

Ob. W. R.: Jakie mam upraw
nienia w stosunku do zakładu 
pracy, gdy zostanę zrehabilito
wany w postępowaniu sądowym?

Zakład pracy ma obowiązek za
wrzeć z Panem (byłym pracowni
kiem) umowę o pracę na dotych
czasowym, lub równorzędnym 
stanowisku. W razie niewywią- 
zania się zakładu pracy z powyż
szego obowiązku, byłemu pracow
nikowi służy roszczenie o zawar
cie umowy o pracę i o odszkodo
wanie za czas niewykonywania 
pracy od chwili zgłoszenia się do 
niej w terminie.

Ob. p. KOZŁOWSKI: Gdzie
należy składać wniosek o rentę 
i kto wydaje w tym przedmiocie 
decyzję?

Wnioski pisemne należy kiero
wać do oddziałów i inspektora
tów ZUS. W przypadku zakładu, 
zatrudniającego ponad 500 praco
wników, wnioski takie należy 
składać w samym zakładzie pra
cy.

Prawo wydawania decyzji o 

Przewodniczący Koła Przewo
dników w Stoczni Gdańskiej 
Jan Adamczyk wręcza prze
wodniczącemu naszego Koła 
— Leonardowi Niwińskiemu 
efektowny upominek. (O uro
czystości jubileuszowej pisze- 

my na str. 6.) 

przyznaniu lub nieprzyznaniu ren
ty przysługuje oddziałom ZUS.

Ob. M. JANICKA: Jaka jest 
wysokość zasiłku pogrzebowego 
po zmarłym członku rodziny?

Wysokość zasiłku pogrzebowe
go po zmarłym członku rodziny 
pracownika równa się tygodnio
wemu wynagrodzeniu za ostatni 
okres.

(Rozporządzenie z dnia 28 czerw
ca 1933 r. o ubezpieczeniu społe
cznym, Dz. U. nr 51, poz. 396, z 
późniejszymi zmianami).

Ob. A. ROBAK: Jakich termi
nów należy przestrzegać przy zło
żeniu wniosku o rozpatrzenie 
sporu przez Zakładową Komisję 
Rozjemczą?

Pracownik może zgłosić wnio
sek do Komisji Rozjemczej, jeże
li roszczenie jego nie zostało u- 
wzgłędnione przez kierownictwo 
pracy. Niezależnie od tego istnie
ją ścisłe terminy, które pracow
nik winien przestrzegać:

a) w sprawach o rozwiązania 
stosunkn pracy — 14 dni, licząe 
od dnia zawiadomienia o rozwią
zaniu stosunku pracy,

b) w sprawach o wynagrodze
nie za godziny nadliczbowe, 1 
miesiąc licząc od dnia wypłaty 
wynagrodzenia za okres, w któ
rym były wykonane nie opłaco
ne prace nadliczbowe,

c) w pozostałych sprawach ze 
stosunku pracy — 3 miesiące li
cząc od dnia, w którym zaintere
sowany pracownik dowiedział się 
o okolicznościach, stanowiących 

podstawy roszczenia.
(Dekret z dnia 24 lutego 1954 r. 

o zakładowych Komisjach Roz
jemczych, Dz. U. nr 10, poz. 35). 

ooInformujemy, że Ośrodek Spo
łeczno-Prawny ZMS w Ognisku 
Młodych (os. Młodości) udziela 
wszelkich porad we środy w 
godz. 17—19. Na ten adres można 
również nadsyłać pisemne zapy
tania.
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Przed nami zima
Wprawdzie jeszcze do ka

lendarzowej zimy pozostało 
kilka tygodni, niemniej czas 
już o niej pomyśleć Z tego 
założenia wychodzą organiza
torzy akcji zimowej dla mło
dych hutników kombinatu.

Sztab akcji podjął już 
wstępne przygotowania do o- 
bozów w paru ośrodkach wy
poczynkowych HiL. a także w 
okolicy Krakowa. I tak: na

Praktykanci 
w centrum uwsgi ZMS w TE
Problem nie nowy, ale za

wsze aktualny. Cho.zi miano
wicie o stałą opiekę nad ucz
niami Zasadniczej Szkoły Za
wodowej. którzy jak wiadomo 
obok zajęć teoretycznych uczą 
się wybranego zawodu w po
szczególnych wydziałach pro
dukcyjnych.

Spora grupa uczniów odby
wa zajęcia praktyczne w pio
nie Głównego Energetyka, 
stąd specjalne zainteresowanie 
tą sprawą ze strony Zarządu 
Zakładowego ZMS.

Właśnie niedawno odbyło 
się posiedzenie ZZ na którym 
dokonano analizy przebiegu 
praktyk w TE. W szerokiej 
dyskusji w której uczestniczył 
także przedstawiciel Dyrekcji 
ZSZ zgłoszono wiele wnios-

Pogotowie lekcyjne działa
Z ciekawą inicjatywą wy

stąpił Zarząd Dzielnicowy 
ZMS. Na wzór organizacji 
łódzkiej zorganizował pogoto
wie lekcyjne dla słuchaczy 
nowohuckich szkóŁ Polega o- 
no na tym, że 2 dni w tygo
dniu w Zarządzie Dzielnico
wym ZMS pełnić będą dyżury 
nauczyciele i przodujący ucz
niowie. którzy będą odpowia
dać na pytania dotyczące tru
dnych problemów szkolnych w 
określonych dziedzinach. Na 
początek uruchamia się dyżu
ry matematyków i fizyków.

Naturalnie zadaniem pogo
towia lekcyjnego nie jest roz
wiązywanie zadań domowych

Z obchodów 10-!ecia
Koła Przewodników HiL
Z okazji jubileuszu 10-lecia 

działalności Koła Przewodni
ków Zakładowych Huty im. 
Lenina 19 bm. odbyło się w 
Klubie NOT w Nowej Hucie 
uroczyste spotkanie aktywu 
przewodnictwa zakładowego, 
reprezentującego 20 czołowych 
przedsiębiorstw przemysło
wych z całego kraju m. in. z 
Zakładów Przemysłu Metalo
wego H. Cegielski w Pozna
niu, Stoczni Gdańskiej i Szcze
cińskiej, Zakładów Azotowych 
w Kędzierzynie i Kopalni So
li w Wieliczce. W spotkaniu u- 
czestniczył również członek 
prezydium Zarządu Głównego 
FTTK — Antoni Dałkowski, 
przedstawiciel komisji prze
wodnickiej ZG PTTK — dr 
Eugeniusz Piątek, sekretarz 
Zarządu Okręgu PTTK w 
Krakowie — Jerzy Denlng, 
przewodniczący komisji prze
wodnickiej Okręgu PTTK w 
Krakowie — Jan Wątroba i 
nrezes Zakładowego Oddziału 
PTTK H>L mgr inż. Stanisław 
SriehcńskL

Referat okolicznościowy, o- 
mawiająey bogaty dorobek 
naszych przewodników zakła
dowych wygłosił przewodni
czący Kola — Leonard Niwiń
ski. Koło Przewodników Za
kładowych PTTK HiL skupia 
w swoich szeregach 56 człon
ków, z których większość re
krutuje się z kadry inżynie
ryjno-technicznej. W minio
nym roku nasz kombinat 
zwiedziło ponad 60 tys. osób, 
w tym 5.536 cudzoziemców z 
50 krajów całego świata.

Nasi hutnicy mają duże do- 
świadczenia w zakresie oprowa
dzania wycieczek po zakładzie i 
zapoznawania ich z cyklem pro- 
dwkeyżaym huty i metodami pra
cy on* wiągnięciami jej załogi. 
Nie tet Mwm««, te po referacie. 

początku 1967 roku planuje 
się 2 turnusy w Sromowcach, 
dla młodzieży szkolnej ZSZ i 
młodzieży robotniczej. Poza 
tym przewiduje sie obóz w 
Zakopanem oraz szereg imprez 
turystyczno-wypoczynkowych, 
np kuligi.

Uwzględnia się także wy
cieczki do Rabki, których czas 
i program będzie dostosowa
ny do ruchu 4 brygadowego.

ków zmierzających do uregu
lowania tego problemu w wy
działach energetycznych. Trze
ba jednak zauważyć, że prak
tyki w pionie TE oceniane są 
pozytywnie, dąży się tu do 
stworzenia maksymalnie do
brych warunków pracy i nau
ki zawodu. Wśród różnych 
wniosków postanowiono m. in. 
że co kwartał odbywać się bę
dą spotkania kierownictw wy
działów z uczniami i instruk
torami, a wnioski z tych spot
kań z kolei analizowane będą 
przez Zarząd Zakładowy i Dy
rekcję Szkoły.

Wydaje się celowym aby 
zagadnieniem powyższym za
interesowały się również inne 
organizacje zakładowe ZMS.

leniwych uczniów, lecz udzie
lanie im porad, czyli legalne 
„podpowiadanie” jak należy 
rozwiązać luB zrozumieć tru
dny problem — matematycz
no-fizyczny.

Dopiero po samodzielnym 
rozwiązaniu można zadzwonić 
powtórnie dla sprawdzenia je
go prawidłowości. Można też 
przyjść na konsultację osobi
ście do ZD. Ustalono.,że dyżu
ry odbywać się będą we wtór-; 
ki i piątki od godziny 17 do 19.

Podajemy tę informację z 
nadzieją, że z Pogotowia lek
cyjnego korzystać będą rze
czywiście zainteresowani ucz
niowie.

wywiązała się ożywiona dyskusja, 
w której glos zabierali przedsta
wiciele niemal wszystkich więk
szych zakładów produkcyjnych 
biorących udział w spotkaniu 
przewodników. Wymieniano do
świadczenia i precyzowano wnio
ski zmierzające da usprawnienia 
pracy przewodników. Rzeczową 
i owocną dyskusję, która przy
niosła obopólne korzyści, tak or
ganizatorom jak i zaproszonym 
gościom podsumował prezes Od
działu PTTK HiL int. S. Suchoń- 
ski.

Szczególnie miłym akcentem 
spotkania było przekazanie dla 
jubilatów upominków od wielu 
zakładowych kół przewodników 
m. in. z Kopalni Soli w Wielicz
ce, Stoczni Gdańskiej i Szczeciń
skiej i ZPM Cegielski w Poznaniu 
1 Zakładów Azotowych w Kędzle. 
rzynie. Dużym przeżyciem było 
także wręczenie pamiątkowych 
dyplomów i nagród dla zasłużo
nych działaczy Kola Przewodni
ków PTTK HiL.

Pamiątkowe dyplomy od 
Zarządu Okręgu PTTK w 
Krakowie otrzymali: Józef 
Bargieła, Stanisław Bystrzyń- 
skl, Stefan Postępski. Ryszard 
Sekuła i Roman Słupczyński, 
od TKKF: Leonard Niwiński, 
Rajmund Kotula, Jerzy Misia
czek i Stanisław Szewczyk, a 
od Zarządu Oddziału PTTK 
HiL: wręczono dyplomy dla 
założycieli Koła Przewodni
ków w HiL dla Władysława 
Bieronia, Józefa Brożka, Ta
deusza Krzyżewskiego oraz 
dla asystentów dyrektora na
czelnego HiL mgr Rudolfa Pi- 
tucha i inż. Józefa Maciejew
skiego.

Spotkanie zakończyło się 
wieczorkiem tanecznym. U- 
czestnicy tej udanej imprezy 
zwiedzili również kombinat 

'-i dzielnicę mieszkaniowa

Jesienna Spartakiada 
kół terenowych 

zakończona
W tych dniach zakończyła 

się jesienna spartakiada kół 
terenowych ZMS. Wzięły w 
niej udział koła z Grębałowa, 
T uboczy. Zestawie i Pleszowa. 
W piłce nożnej zwyciężyli 
ZMS-owcy z Zestawie, nato
miast w piłce siatkowej Grę- 
bałów. W najbliższa niedzielę 
odbędzie się uroczyste zakoń
czenie spartakiad’.- w Grębą- 
łowie. Zwycięzca otrzyma pu
char przechodni Zarządu 
Dzielnicowego ZMS.

Nowe WSA
Wieczorowe Szkoły Aktywu 

zdobywają sobie w Nowej. 
Hucię pełne prawo obywatel
stwa. Pisaliśmy już nie jeden 
-az o otwarciu WSA w kom
binacie Dziś, chcemy donieść 
o 3 dalszych. Jedna z nich 
której organizatorem jest ZZ 
TE wybrała bardzo interesu
jący cykl pod wspólną nazwą 
„Człowiek a prawo” Dwie 
pozostałe WSA zorganizował 
ZD ZMS. Jedna o tematyce 
sportowej, druga dla działaczy 
kulturalno - oświatowych.

J. Z.

Nagroda z Indii 
dla Marysi Rozenbajg

8-letnia członkini ogniska 
plastycznego klubu osiedlo
wego „Wersalik" Maria 
Rczenbajgcr otrzymała na
grodę w Międzynarodowym 
Konkursie Rysu.ików Dziecię
cych w Saankars Weekly, w 
Indii. Jest to duży sukces dla 
młodziutkiej artystki, jak ró
wnież dla całego ogniska pla
stycznego, kierowanego przez 
p. Lucynę Bernhardt. Zes-

SOBIE a MUZOM
Czy długo jeszcze będziemy 

się spóźniać do pracy z winy 
autobusów linii nr 123? — za
pytują nas Czytelnicy — pa
sażerowie tejże linii autobuso
wej. Donoszą nam oni. iż na 
pierwszy autobus nr 123 trze
ba nieraz czekać około 50 mi
nut, choć w tym czasie, zgo
dnie z rozkładem jazdy, po
winny przyjechać już dwa 
wcześniej, zaś ten. który wre
szcie przybywa, jest trzecim 
przewidzianym.

Ludzie marzną na przystan
ku nieładnie myślą o obsłudze 
MPK, podejrzewając. iż lubi 
ona spać o wiele dłużej, niż 
inni pracownicy, zdążający na 
ranną zmianę. Takie spóźnie
nie zdarzyło się m. in. 16 bm., 
co stało się przysłowiową kro
pla, przepełniającą dzbanek.

Drugie pytanie dotyczy dłu
gości postojów autobusu nr 
123 w Bieńczycach. Czytelnicy 
nasi nie wierzą bowiem, iż 
musi on trwać aż 40 minut 
nieraz, podczas gdy na przy
stankach pasażerowie napróż- 
no wyczekują na ten środek 
lokomocji wewnątrz naszej 
dzielnicy. Prosimy Inspekcję 
MPK na terenie Nowej Huty 
o odpowiedź, jak została ure
gulowana jazda autobusu linii 
nr 123, na która zgłoszono już 
nie pierwsze zażalenie.

ik

AUTOMAT STERUJE 
PIECEM MARTENOWSKHł
System automatycznego stero

wania procesem cieplnym pieca 
martenowskiego przeszedł po
myślne próby w Hucie Dnie- 
prowskiej im. Dzierżyńskiego. 
Eksperci zalecili aby stosować go 
na szeroką skale w całym ra. 
dzieekim przemyśle stalowym.

System ten składa sie * urzą
dzeń sterujących i cyfrowych 
czujników, szybkodziałających 
urządzeń analizujących i innych 
przyrządów automatycznych. Za
pewnia ścisłe przestrzeganie wa
runków cieplnych wytopu bez 
udziału człowieka.

Dzięki zastosowaniu takiego 
systemu wydajność pieca marte- 
nowskiego zwiększa się o 3 do 
SI proc., co w ciągu roku po
zwala uzyskać dodatkowo z kai- 
dego martena niemal 10.»90 ton 
stali.

Jesteś przyjacielem zwierząt 
— zapisz się do nowohuckie
go Koła Towarzystwa Opieki 
nad Zwierzętami.

Zakłady Jajczarsko-Dro- 
biarskie wprowadziły 
znakowanie jdjek przy 

pomocy liter w celu zabez
pieczenia właściwej jakości 
jaj chłodniczych sprzedawa
nych w sklepach detalicznych. 
Ogłosiły także terminy waż
ności poszczególnych liter. Do 
16. XI litera I. do 19. XI K, 
do 23 XI L, do 26 XI M, do 30. 
XI litera N. Po tych termi
nach sklepy obowiązane są 
wycofać ze sprzedaży nie

świeże jajka.
Jak to przebiega w prakty

ce? W dniu 15. XI, a więc w 
dniu kiedy sklepy winny 
sprzedawać jajka z literą I. K 
lub L. przeprowadziliśmy bły
skawiczną lustrację sklepów, 
gdzie zadawaliśmy personelo
wi identyczne pytania: czy 
znają system znakowania i 
jaka litera obowiązuje?

Os. Teatralne. „Nie, u nas 
jeszcze nie ma tych jajek zna
kowanych". Sprawdziliśmy, 
były z literą I.

Os. Teatralne, sklep obok 
poprzedniego- „O tak. orientu
jemy się. Zaraz zobaczę na 
wywieszce w magazynie. Dzi
siaj idą z literą I”.

Os. Zgody. „Tak. znamy się 
na tym. Zdaje się, że od 14. 
XI obowiązuje litera K",

er
pół ten liczy około 25 dzieci, 
w wieku od 5 do 12 lat, i w 
ciągu swej działalności może 
poszczycić się licznymi na
grodami i dyplomami

W „Wersaliku” organizowa
ne są wystawy prac członków 
ogniska plastycznego, którzy 
ponadto biorą udział w licz
nych konkursach krajowych i 
zagranicznych. m

Bez słów.

Z pracy Ligi Kobiet
W związku ze zbliżającym się końcem ro

ku 1966, poszczególne Komisje, działające 
przy Zarządzie Dzielnicowym Ligi Kobiet, 
przystępują do podsumowania wykonanych 
zadań w roku bież., zastanawiając się jed
nocześnie nad planami na rok przyszły. 
Trudno wspominać o pracy wszystkich ko
misji — a więc kilka słów o komisjach: za
trudnienia, opieki społecznej i organizacyj
nej.

Głównyny zadaniem pierwszej z nich, to 
ułatwienie 'zatrudnienia mieszkanek Nowej 
Huty, kobiet samotnych, jedynych żywicie
lek rodzin, dziewcząt (głównie absolwentek 
szkół zawodowych). W bież, roku komisja 
zatrudnienia współdziałała ściśle z Wydzia
łem Zatrudnienia Prez. DRN, uczestniczyła 
w kontrolach i weryfikacjach w wyznaczo
nych prze£ ten wydział zakładach pracy, 
spółdzielniach chałupniczych i usługowych.

Inne ważne zadanie Komisji Zatru
dnienia, to działalność informacyjno-szko
leniowa. Należy tu zaliczyć prelekcje w 
osiedlach, na temat nowych zawodów, trak
towanych dotychczas jako typowo męskie, 
pogadanki w szkołach, zachęcanie kobiet, 
nie posiadających kwalifikacji zawodowych 
do podjęcia nauki itp. Członkinie komisji 
przeprowadzały również wywiady społeczne 
u kobiet, zarejestrowanych w Urzędzie Za
trudnienia.

Zarząd Dzielnicowy LK i Komisja Za
trudnienia interesowały sie szczególnie spra
wą szkolenia dziewcząt. Warto zaznaczyć, iż 
w Nowej Hucie notuje się stały wzrost u- 
czennic w średnich szkołach zawodowych. 
Np. w 1964 r. pobierało w nich naukę 85 
dziewcząt, a w 1966/67 — 261. Kształcą się 
one w takich specjalnościach zawodowych, 
jak: ceramika, automatyka, budowa maszyn, 
malarz budowlany, tokarz. Mimo zwiększe
nia .liczby dziewcząt w szkołach - zawodite

wycłi, sytuacja nie jest jeszcze zadawala
jąca. W związku z tym. Komisja Zatrud
nienia, w okresie naboru do szkół zawodo
wych wygłaszała szereg pogadanek, zachę
cających do kształcenia zawodowego. W 
przyszłości myśli się o rozszerzeniu tej dzia
łalności

Komisja Opieki Społecznej przeprowadzi
ła w bież, roku około 150 wywiadów, w 
wyniku których szereg osób otrzymało za
pomogi. kilku alkoholików skierowano na 
stałe leczenie, załatwiano sprawy alimentów 
itp. W ramach pomocy materialnej, dla naj
bardziej potrzebujących, wysyłano paczki 
żywnościowe.

W swej działalności, członkinie Komisji 
Opieki Społecznej ściśle współpracowały z 
tego rodzaju Wydziałem przy Prezydium 
DRN. opiekunami społecznymi, szkołami, le
karzami i pielęgniarkami rejonowymi. 
Dobrze układały się stosunki z Komitetami 
Rodzicielskimi w szkołach.

Wywiady dotyczyły również kobiet, ko
rzystających z kursów zawodowych. Np. wie
le kobiet, które zapisały się na kurs kie
rowców samochodowych, organizowany przez 
Wydział Zatrudnienia RN m. Krakowa, a 
posiadających trudne warunki materia'ne. 
otrzymało stypendia. Dotyczy to również 
szeregu innych kursów, urządzanych w bież 
roku przez miejski i dzielnicowy Wydział 
Zatrudnienia.

Niemniej pracy miała Komisja Organiza
cyjna. Jej zadania to: nawiązywanie kon
taktów z aktywami najmłodszych osied’i 
Nowej Huty, mających na celu organizowsnie 
nowych kół LK. mobilizowanie aktywistek 
organizacji kobiecej z zakładów nracy do 
pracy społecznej w miejscu zamieszkania, 
organizowanie imprez, z okazji zakończenia 
obchodów Tysiąclecia Państwa Polskiego, 
urządzanie spotkań aktywu ZD LK z przed
stawicielami organizacji kobiecych krajów 
Demokracji Ludowej, zakładanie trójek 
ORMO kobiet, przy kołach osiedlowych LK 
i inne. m

Nie dajcie się nabierać!

Z jajkiem
Os. Stalowe. „Nie, nic nie 

wiemy. Co? Jest litera K na 
jajku?. To co? To źle?".

Os. Centrum C. Na pólkach 
komplety nieświeżych jaj o- 
znakowanych P (?’), G oraz II. 
Odpowiedzi: „Tak znamy. Z 
literą P są przecenione. A te 
z literą G? Nie wiemy skąd 
się tu wzięły — widocznie 
musieli nam przez pomy’kę 
podrzucić w transporcie. Co? 
litera H też nie jest ważna?.'".

Centrum C. SAM. „Tak 
znamy. Jaka litera? No, my za
wsze dostajemy jaja zupełnie 
świeże. Wie pan, jajko ma 
swój okres, nie może długo JERZY OLCZYK

Jak przebiega II Olimpiada Kulturalna Hoteli
Robotniczych HiL

Zainteresowanie tą. imprezą 
nie jest tak żywe, jakby sobie 
tego życzyli organizatorzy O- 
llmpiady. Szereg hoteli, rozu
miejąc doniosłe znaczenie im
prezy organizuje w ramach 
olimpiady różnego rodzaju 
konkursy, spotkania, w wielu 
zaznacza się znaczne ożywie
nie życia kulturalno-oświato
wego, nie dotyczy to jednak 
wszystkich budynków hotelo
wych. Do tych „ostatnich” 
należy zaliczyć hotele w osie
dlach: Na Wzgórzach i w 
Bieńczycach Nowych

Znacznie większe zaintere
sowanie olimpiadą wykazują 
mieszkańcy hoteli Na' Stoku 
tj. nr 27 i 28. Ułożono bogate 
piany pracy, spotkań, imprez 
itp, powstały tu zespoły roz
rywkowe, a hotel nr 28 na-

Kto może ubiegać się 
o dodatkową powierzchnią mieszkalną?

Kierownictwo VI Dzielni
cowej Przychodni Obwodowej 
wjlitiyej Hucie informuje, że 
uprawnienia r.a uzyskanie 
przydziału większego miesz
kania mają osoby, których 
stan zdrowia wymaga stałej 
długotrwałej opieki jak np. 
chorzy umysłowo, na zakaźną 
gruźlicę itp. Szczegółowych 
informacji dla mieszkań.ów
Nowej Huty w tej sprawie u- 
dziela z ramienia Wydziału 
Zdrowia 1 Opieki Społecznej 
kierownik VI Dzielnicowej 
Przychodni Obwodowej w 
Nowej Hucie dr STANISŁAW 
ZIELIŃSKI, do którego moż
na się zwracać w godzinach

na bakier
leżeć”. Na szczęście na pół
kach leżały jajka K.

Sklep NSS cs. Centrum C. 
Jedyny sklep przyzwoicie 
prowadzony. Dyżur w imieniu 
komitetu członkowskiego peł
nią panie Ilauny i Kozłowska. 
Na pólkach świeże jajka z li
terą K. Przed stoiskiem wy
wieszono informację z gazety. 
A więc jeśli się chce — mo
żna wszystko zrobić, aby do
brze obsłużyć klientów.

Proponujemy, żeby dyrek
cja MHD w N. Hucie więcej 
uwagi zwracała na sprawy 
organizacyjne w podległych 
sobie sklepach.

wia.zał współpracę z hotelem 
pielęgniarek przy Szpitalu 
Narutowicza, organizując z 
nimi ciekawa imprezę w ka
wiarni Demu Kultury.

Aktywny udział w konkur
sach olimpiadowych wykazu
ją również hotele w os. Mło
dości. Nawiązano ścisły kon
takt z Ogniskiem Młodych 
ZMS ZDK HiL, mięszkańcy 
hoteli chętnie korzystają z 
prelekcji, odczytów, imprez 
rozrywkowych, organizowa
nych w tej placówce. Olim
piada, spotkała się także z 
dużym zainteresowaniem w 
Demu Młodego Hutnika, m. 
in hotel nr 40 "lanuje zor
ganizowanie w najbliższym 
czasie wieczorku u hutników 
połączonego ze zgaduj-zgadu
lą.

rannych i popołudniowych w 
jego gabinecie w Poliklinice. 
— Wyjaśniamy przy tym, że 
dopiero po zaopiniowaniu 
prośby przez Komisję Opinio
dawczą w Nowej Hucie spra
wę rozpatruje Komisja Orze
kająca w Krakowie. Orzecze
nie tej komisji stanowi pod
stawę do uzyskania wyżej 
wspomnianych ulg. Innego ro
dzaju zaświadczenia nic mają 
skutku prawnego. Orzeczenie 
lekarskie tejże Komisji sta- 

podstawę dla 
« 

mieszkaniowych) 
do przyznania odpowiednio 
większego mieszkania.

nowi prawną 
władz kwaterunkowych 
spółdzielni
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P o GO D AID
TO PIĄTEK nastąpi!- trzeci w tym 
” roku atak zimy. Dachy domów 

1 trawniki pokryły się znowu 
warstwą mokrego śniegu, na u- 
licach tworzyła się lepka mai. 
Czy tym razem to już początek 
prawdziwej zimy? Jeśli wierzyć 
sytuacji atmosferycznej, także i 
to natarcie chłodu spali na pa
newce. Ochłodzenie przyszło z 
południowego zachodu, i Jako 
takie nie ma szans trwałości. 
Wszystko przemawia za tym, że 
po kilku dniach wróci poprzed
nia jesienna pogoda, temperatura 
podniesie się znowu do kilku 
stopni powyżej 0, opady śniegu 
przejdą w deszcz lub mżawkę, a 
później przyjdą rozjaśnienia i 
rozpogodzenia. Noce będą począt
kowo stosunkowo ciepłe, z chwi
lą jednak lozpogodzeń wystąpią 
przymrozki.

PROMYK

Koncert laureatów
22 listopada, w Hali Wido

wiskowo-Sportowej HiL od
był się koncert laureatów 
Wiosennego Festiwalu Muzy
ki Nastolatków. W imprezie 
tej wzięły udział cztery zes
poły: Skaldowie (z Krakowa), 
Nastolatki (z Wrocławia), 
Blackout (z Rzeszowa) oraz 
Kon-Tiki ze Szczecina. Po
nadto wystąpili soliści: Kry 
styna Ostrowska ze Szczecina 
i Stefan Kotapka z Katowic.

Impreza spotkała się z go
rącym przyjęciem wśród licz
nie przybyłej publiczności.

(m)

Występy amatorskich 
teatrów poezji

W dniach 14 i 15 grudnia br. 
mieszkańcy Nowej Huty będą 
mieli możność obejrzeć wy
stępy zespołów amatorskich 
teatrów poezji związków za
wodowych. Impreza będzie 
przeglądem wybranych zespo
łów na szczeblu centralnym 
i częścią Festiwalu Kultury 
Związków Zawodowych, zor
ganizowanego dla uczczenia 
1000-lecia Państwa Polskiego.

W występach wezmą udział 
zespoły wyłonione na 3 elimi
nacjach (środowiskowych, 
branżowych i wojewódzkich). 
Do przeglądu wejdzie 17 zes
połów z całej Polski. Z tego 
11 wystąpi w Tarnowie w 
dniach 11, 12 i 13 grudnia a 6 
w Nowej Hucie. W czasie 
przeglądu, dla kierowników 
zespołów będą zorganizowane 
seminaria, na których ustali 
się kierunki dalszej pracy w 
teatrach poezji. Przewidziane 
jest również w tym czasie 
spotkanie z pisarzami i akto
rami, którzy będą uczestniczyć 
w komisji festiwalowej m. in. 
z J. Przybosiem, A. Między
rzeckim. A. Hanuszkiewiczem 
J W. Siemionem.

Impreza zapowiada się nie
zwykle ciekawie i zależy się 
spodziewać, że wzbudzi duże 
zainteresowanie publiczności.

(Kog)

Z notatnika obserwatora
zielone Światło dla_

ŚWIATŁA
Mimo nadejścia jesieni i 

wczesnych zmierzchów nie 
rozjaśniły się jeszcze dosta
tecznie lampami najbliższe o- 
kolice Teatru Ludowego. Rze
czywiście, planowane przez 
dyrekcję tego Teatru neony 
na gmachu teatralnym są 
bardzo pilną sprawą. Ale i 
miejskie oświetlenie powinno 
stać się o wiele bogatsze.

Musimy się pogodzić z od- 
legością teatru od linii tram
wajowych. Jednak o wiele ła
twiej jest naprawić drugi błąd 
w potraktowaniu budynku te
atralnego (pierwszy to usytu
owanie) i rozświetlić jego oto
czenie wieloma lampami u- 
licznymi. Nie będzie to mar
notrawstwo grosza publiczne
go, jeśli się weźmie pod uwa
gę znaczenie i rolę teatru no
wohuckiego. jaką ma spełniać 
w naszej dzielnicy i szerzej, 
w całym naszym rryeś-> K-=- 
kowie.

Również otoczenie sąsiadu
jącego z Teatrem Domu Kul
tury nie jest tak oświetlone 
wieczorami, jak być powinno. 

yskusja na ostatniej Se
sji DRN Nowa Huta sku
piała się głównie wokół 

potrzeb i rozwoju budownic
twa na terenie dzielnicy, jak 
również konieczności przepro
wadzenia remontów bloków 
mieszkalnych. Wiele uwag 
krytycznych padało pod adre
sem budowniczych Nowej Hu
ty (i szeregu przedsiębiorstw 
podwykonawczych), m. in. na
rzekano na złe wykonawstwo 
budynków szkolnych, odda
nych do użytku w bież. roku, 
opóźnianie budowy obiektów 
socjalnych w najmłodszych o- 
siedlach Nowej Huty, spowo
dowane głównie zmianami do
kumentacji technicznej. Tak 
np. 3 pawilony handlowe, któ
re miały być ukończone w po
łowie bież, roku przeniesiono 
do planu na rok przyszły. W 
dyskusji poruszano również 
sprawę zaległych tynków, ko
nieczność przyspieszenia ro
bót elewacyjnych.

Oddzielny temat stanowiło 
budownictwo mieszkaniowe, 
przyszkolne. Co roku w dziel
nicy rozpoczyna pracę około 
60 nowych nauczycieli. Ilość 
przydzielanych dla nich mie
szkań jest niewystarczająca. 
Zgodnie z zarządzeniem Mini
sterstwa Gospodarki Komu
nalnej- i Mieszkaniowej, na 82 
izby lekcyjne, wybudowane w 
tym roku, powinno być około 
120 mieszkań dla nauczycieli, 
tymczasem oddano dla nich 
tylko 35 izb. Zagadnienie to w 
przyszłości musi znaleźć lep
sze rozwiązanie.

Radni poruszali także spra
wę hoteli robotniczych. M. in. 
bardzo długo trwa przekazanie 
budynków hotelowych PBM 
w os. Teatralnym DZBM, co 
stwarza poważne kłopoty. 
Szybkiego rozwiązania wyma
gają również hotele w os. Wil
lowym PPB HiL. Do tej pory 
mieszka, tu 10 rodzin Huty im. 
Lenina i 8 pracowników HPR. 
gdy tymczasem PPB HiL ma 
duże kłopoty z zakwaterowa
niem swoich pracowników.

Prezes Spółdzielni Mieszka
niowej „Hutnik", zapoznał ze
branych z działalnością spół
dzielni, kłopotami, jakimi się 
boryka, planami na przyszłość. 
Do 1970 udział spółdzielczości 
mieszkaniowej w Nowej Hu-

Sukcesy nowohuckiego 
klubu filmowego

Na XIV Ogólnopolskim Fe
stiwalu Filmów Amatorskich, 
jąki odbył się w bm. w Szcze
cinie, Amatorski Klub Filmo
wy, działający przy Ognisku 
Młodych ZDK HiL, uzyskał n 
miejsce za krótkometrażówkę 
pŁ „Twarde ręce", zrealizowa
ną przez K. Kwintę.

Na Festiwalu, klub ten o- 
trzymał puchar przechodni 
Ministra Kultury Czechosło
wacji za film pt „Wspomnie
nie” (realizacja K. Kwinta i 
M. Korus).

W przyszłym roku nowohu
cki klub filmowy weźmie u- 
dział w konkursach w Czecho
słowacji i we Włoszech.

To także przecież nie jest 
zwyczajny blok mieszkalny, 
ale miejsce spotkań setek lu
dzi, dziesiątek imprez, słowem 
wielka placówka kulturalna.

PRZEMIJAJĄCA MODA
Nawiązując do telewizyjne

go Słownika Wyrazów Ob
cych, w którym m. in. poświę
cono uwagę młodzieżowym 
fryzurom a la beatlesi, warto 
zauważyć, iż w naszej dzielni
cy coraz mniej widzi się dłu
gich włosów u młodzieży płci 
męskiej.

Bardzo to pocieszające. O- 
znacza bowiem, iż ogólna o- 
pinia, panująca w tej spra
wie, wygrywa batalię z dzi
wacznym nawykiem. Nieprze
myślane naśladownictwo tego 
i innych jeszcze wzorów za
granicznych, nie należących 
akurat do najchlubniejszych 
traci wyraźnie zwolenników.

Mamy nadzieję, iż zostanie
my dobrze zroz--mT:i . ;j.-.
pozostałych jeszcze przy 
swoim hobby właścicieli dłu
gich włosów i że rozważą oni 
to zagadnienie od strony este
tyki również... lk.

>»» Dftl.

Rozwój budownictwa 
i remonty

cie wzrośnie do 60 proc, (takie 
conajmniej są założenia), nie
mniej z realizacją planu będą 
pewne trudności. Spółdzielnia 
liczy w przyszłości na większe 
zainteresowanie się DRN dzia
łalnością „Hutnika". Do naj
ważniejszych kłopotów spół
dzielni należy brak potencja
łu roboczego przedsiębiorstw 
budowlanych, trudności z uzy
skaniem lokalizacji, niedosta
teczne zaopatrzenie materiało
we, brak gotowych projektów 
technologicznych. Wszystkie te 
sprawy hamują rozwój spół
dzielni.

■ Usprawnienie komunikacji
■ Lepsze oświetlenie
■ Sprawy młodzieży

To tylko część postulatów, 
jakie na spotkaniach z radny
mi zgłosili mieszkańcy osiedli: 
Teatralnego, Krakowiaków, 
Górali, Sportowego i Zielone
go. W tym ostatnim, szczegól
nie narzekano na brak dosta
tecznego oświetlenia wewnątrz 
osiedla. Szereg wniosków do
tyczyło również akcji czynów 
społecznych, dostarczenia po
trzebnych materiałów przez 
Sdział GKiM, co w przysz

li ma być szczególnie wni
kliwie analizowane.

Pod adresem Wydziału Prze
mysłu i Handlu zwrócono się 
z prośbą o rozpatrzenie moż
liwości zlikwidowania piwa w 
sklepach spożywczych, apelo
wano także o lepsze zaopatrze
nie sklepów w os. Zielonym.

Postulaty dotyczące zaopa
trzenia dzielnicy zgłaszali 
również mieszkańcy os. Tea
tralnego. Wnioski dotyczyły 
takich spraw, jak: uruchomie
nia nocnego sklepu spożyw
czego na terenie Nowej Huty, 
konieczność poprawy jakości 
pieczywa itp.

Szereg propozycji dotyczyło 
spraw hoteli pracowniczych, 
m. in. bardzo pilną sprawą 
jest przejęcie bloków PBM 
przez Dzielnicowy Zarząd Bu
dynków Mieszkalnych.

Wiele dyskutowano nad mo
żliwościami poprawy komuni

Nowa wystawa w Salonie TPSP
Przed kilku dniami w Salo

nie TPSP otwarto nową cieka
wą wystawę malarską pt 
„Człowiek w centrum zainte
resowania artysty". Składa się 
na nią szereg prac artystów 
malarzy, wśród których spoty
kamy takie nazwiska, jak: 
Adam Hoffman, Bolesław, 
Stanisław Szpecht, Jan Jan- 
czak, Lubos Werner, Bernard 
Braun, Ryszard Ledwos, Zy- 
naida, Romana Szymańska, 
Bronisław Brykner, Mściwój 
Olewicz, Czesław Kiełblńskl, 
Anna Drozd, Stefan Rostwo
rowski, Józef Stasiak, Allan

Budujemy 
Dom Młodości
W dalszym ciągu wpływają 

wpłaty na konto Budowy Do
mu Młodości w Nowej Hucie. 
Od Sp-ni „Aktywizacja" — 10 
tys. zł, DZBM — 2280, KD 
PZPR — 321 zł, Zesławiekie Za
kłady Ceramiki Budowlanej 
— 180 zł, KZBiZ w Łęgu — 
1440 zł. Hutnicze Przedsiębior
stwo Remontowe — 2514 zł, 
PBM Nowa Huta — 181 zł.

Przypominamy konto Budo
wy Domu Młodości: NBP Od- 
dz’ał Nowa Huta nr 709—9— 
286. (m)

MARIAN WOJNOWSKI zgubił 
świadectwo ukończenia szkoły 
podstawowej w Woli BokrzyckieJ, 
pow. Rusko.

Niemniej kłopotów ma 
DZBM — główne to brak po
tencjału roboczego zarówno w 
tym przedsiębiorstwie, jak i 
przedsiębiorstwach podporzą
dkowanych. trudności z roz
budową zaplecza oraz zaopa
trzeniem materiałowym.

Wiele krytycznych uwag do
tyczyło remontów domów (m. 
in. naprawy dachów, wymia
ny podłóg). Na prace te w bież, 
roku przewidziano blisko 6 
min zł, w ciągu trzech kwar
tałów wykorzystano zaledwie 
50 proc. Dotyczy to remontów 
kapitalnych. Na remonty bie
żące wydano 10 min zł. DZBM 
nie nadąża w przeprowadze
niu koniecznych remontów, w 
związku z czym zachodzi po
trzeba utworzenia specjalnego 
przedsiębiorstwa remontowego 
na terenie Nowej Huty, (m) 

kacji w dzielnicy, do najwyż
szych postulatów w tej dzie
dzinie należy niewątpliwie u- 
ruchomienie w jak najkrót
szym terminie linii tramwajo
wej w os. Bieńczyce Nowe.

Mieszkańcy os. Krakowia
ków i Górali dużo uwagi po
święcili zagadnieniom porząd
kowym, np. konieczności re
montu dróg wewnątrzosiedlo
wych, usunięcia składowiska 
żużla w os. Krakowiaków, za
instalowania większej ilości 
lamp ulicznych. Poruszano, 
również potrzebę jak najszyb
szego remontu dachów i mie
szkań w osiedlach.

Odrębne zagadnienie stano
wiły postulaty dotyczące wy
chowania młodzieży, poświę
cenia im większej uwagi przez 
starszych, zorganizowania 
świetlicy dla dzieci.

Postulaty te, podobnie zre
sztą jak wnioski mieszkańców 
z innych spotkań, zostaną 
przekazane zainteresowanym 
wydziałom Prezydium DRN i 
innym przedsiębiorstwom, ma
jącym wpływ na załatwienie 
wielu istotnych spraw.

"W najbliższych dniach od
będą spotkania: 29. XI. godz. 
18 w szkole nr 83 w os. Wil
lowym dla mieszkańców tego 
osiedla, jak również Wandy i 
Młodości oraz 1. XII o godz. 
18, w szkole nr 80 w os. Na 
Skarpie, (m)

Rzepka. Stanisław Wałach, 
Jan Swiderski.

Ta bardzo ciekawa ekspozy
cja zorganizowana została sta
raniem Związku Polskich Ar
tystów Plastyków i Towarzy
stwa Przyjaciół Sztuk Pięk
nych. Czynna będzie przez 3 
tygodnie.

estrada poetycka
Jeden z najlepszych zespo

łów Domu Kultury HiL, Mło
dzieżowa Estrada Poetycka 
wystąpiła ostatnio na woje
wódzkim przeglądzie amator
skich teatrów poezji w No
wym Sączu. Zaprezentowano 
program pn. „Kiedy znów bę
dę mały”, opracowany z tek
stów Janusza Korczaka przez 
instruktora zespołu Irenę Jun.

Młodzieżowa Estrada Poe
tycka zakwalifikowana zosta
ła do przeglądów centralnych, 
uzyskując jednocześnie bardzo 
dobrą opinię jury na elimina
cjach wojewódzkich.

Ogólnopolski przegląd ama
torskich teatrów poezji odbę- 

. | dzie się w Tarnowie i Nowej

nim udział 17 zespołów z ca
łej Polski, m. in. z Rzeszowa, 
Białegostoku. Warszawy, Ło
dzi

(m)

CO W TYGODNIU?
KINA

ŚWIT godz. 1535, 18.0« i 20.15 
od 11 do 27 bm. „Z piekła do Te
ksasu" produkcji USA, dozw. od 
lat 14. od 23 do 30 bm. „Helena 
Trojańska” produkcji USA. dozw. 
od lat 14, od 1 do 7 grudnia br. 
„Pieski świat” produkcji włoskiej, 
dozw. od lat 16.

ŚWIT Mała Sala. godz. 15, 17 1
19.15 od 24 do 27 bm. „Dzielnica 
szczęścia" produkcji rumuńskiej, 
do’W. od lat 16, od 28 do 30 bm. 
Pechowiec na prerii” produkcji 
USA, dozw. od lat 14, od 1 do 2 
grudnia br. „Czapajew" produk. 
cji radzieckiej, dozw. od lat 12.

ŚWIATOWID godz. 15.45, 18.C0 i
20.15 od 24 do 27 bm. „Niagara” 
produkcji USA, dozw. od lat 16, 
od 23 do 4 grudnia br. „Ostatni 
zachód słońca" produkcji USA, 
dozw. od lat 16.

ŚWIATOWID Mała Sala godz. 15, 
17 1 19.15 od 23 do 26 bm. „Żoł
nierki" produkcji włoskiej, dozw. 
od lat 16, od 27 do 30 bm. „Za
kochani są między nami" pro
dukcji polskiej, dozw. od lat 16, 
od 1 do 2 grudnia br. „Niewier
ność" produkcji włoskiej, dozw. 
od lat 18.

SFINKS godz. 15.45, 18.00 i 20.15 
od 24 do 26 bm. „Chcemy się ba
wić” produkcji angielskiej, dozw. 
od lat 16, od 28 do 30 bm. „Sza
tan” produkcj) włoskiej, dozw. od 
lat 16.

KOLOROWE od 25 do 27 bm. 
„Przybycie Tytanów” produkcji 
włoskiej, dozw. od lat 11, od 29 
do 30 bm. „Życie raz Jeszcze" pro
dukcji polskiej, dozw. od lat 1«.

BALLADYNA Od 26 do 27 bm. 
„Banda” produkcji polskiej, dozw. 
od lat 16.

TEATR LUDOWY
26 bm. godz. 19.15 „Skowronek”, 

27 bm. godz. 19.15 „Zemsta", 28 
bm. teatr nieczynny, 29 bm. godz. 
18.00 „Zemsta”. 30 bm. godz. 17.00 
„Zemsta", 1 grudnia br. godz.
19.15 „Skowronek”, 2 grudnia br. 
godz. 17.00 „Zemsta”.

ZDK HiL
UL. MAJAKOWSKIEGO 2
TT. XI godz. 18.30 — filmy krót- 

kometrażowe pt. „Muzykanci”, 
„Skąd się biorą dzieci", „Kobie
ty z kamienia”, 2. XII. godz. 18.30
— w ramach Klubu Miłośników 
Teatru — spotkanie z dyrektorem 
Teatru Ludowego — Ireną Babel.

Dom Kultury serdecznie prze
prasza za przesunięcie terminu 
spotkania z dyr. Ireną Babel, z 
23 bm. na 2 grudnia, co wynikło 
z przyczyn od ZDK niezależnych.

OGNISKO MŁODYCH ZMS 
ZDK HiL, os. MŁODOŚCI

28. XI, godz. 19 — Klub Miłośni
ków Teatru — spotkanie z Andrze
jem Szajcwsklm, 1. XII, godz. 19
— Tydzień Sztandaru Młodych — 
impreza rozrywkowa pn. „Zawra
canie gitary” — o młodzieżowej 
muzyce ilustrowanej nagraniami 
mówi red. Roman Waschko, 2. XII, 
godz. 17 — Tydzień Sztandaru 
Młodych — „Wietnam, jaki wi
działem” — prowadzą red. red. 
Sztandaru Młodych, 2. XII, godz.
18.30 — Dyskusyjny Klub Filmo
wy — prelekcję wygłosi oraz dy
skusję prowadzi K. Kwinta.

OGNISKO DZIECIĘCE 
ZDK HiL os. NA SKARPIE
27. XI, godz. 16 — premiera 

Teatrzyku „Krasnal” — insceniza
cja wierszy Jana Brzechwy pn. 
„Brzechwa dzieciom”, 29. XI, godz. 
17 — pogadanka dr J. Kamockte- 
go o zwyczajach andrzejkowych 
pt. „O Andrzejkach 1 Katarzyn
kach".

DOM MŁODEGO HUTNIKA
os. STALOWE

29. XI, godz. 18 — „Konflikty 
w naszym środowisku współcze
snym" — z cyklu „Wiek XX i 
nerwice” mówi lek. A. Jakubik,
30. XI, godz. 19.15 — projekcja 
filmów krótkometrażowych, festi- 
wałowych. Komentarz red. R. Tae- 
dllng, 2. XII godz. 18.15 „Jak się 
zachować” — z cyklu „Tajemnica 
powodzenia w życiu” mówi mgr 
H. Bohdanowicz.

PROGRAM TELEWIZJI
od 26. XI. — 2. XII. br.

SOBOTA
9.55 Dla szkół: Geografia dla 

klas VII „Francja”, 10.28 „Spry
ciarz" — film fab. prod. ang.
11.55 Dla szkół: Biologia dla klas 
VIII. 14.23 Program dnia. 14.30 
Mecz w hokeju na lodzie ZSRR — 

, :.crwie II ok. 16.00 Program ty
godnia, 16.55 Wiadomości, 17.00 
„Mierz siły na zamiary" — tele- 
konkurs. 17.45 Spotkanie z przy
rodą, 18.10 „Po szóstej”, 18.50 
„Warszawa, ja 1 Ty”, 19.20 Do

branoc, 19.30 Monitor, 20.00 „Tra
łem nica Luwru”, 20.2Í „Kabaret 
Starszych Panów”, 21.30 Dziahnlk 
TV, 21.45 Wiadomości sportowe,
2I.S5 „Spryciarz" — film. 23.25 
Program na jutro.

■NIEDZIELA
8.30 Politechnika TV. 9.35 M-ta 

lekcja języka rosyjskiego, 5.55 
Politechnika TV, 10.55 Program 
dnia, 11.00 Reportaż z ogólnó- 
państwowego turnieju gimnasty
ki artystycznej, 11.55 Sprawo
zdanie sportowe (w przerwie Ok.
12.45 PKF). 13.40 Z cyklu „Ludzie 
i zdarzenia", 13.55 „Piórkiem 
1 węglem”, 14.15 „Przemiany”,
14.35 „Baśń o zaklętym kaczo
rze", 15.40 „Wielka gra", 16.3« 
Studio 63 „Napój cienisty” B. 
T.eśmlana, 17.25 Wieczór przy ko
minku, 18.00 Sprawozdanie z me
czu bokserskiego o Puchar Eiiro- 
py. 19.15 Dobranoc, 19.25 C. d. 
sprawozdania sportowego, 20.4» 
Dziennik TV, 21.10 „Noc przed
ślubna" — film fab. prod. CSRS,
21.45 Niedziela sportowa.

PONIEDZIAŁEK
16.45 Kronika (z Krakowa), 

17.00 Wiadomości, 17.65 Film dl« 
dzieci: „zaczarowany ołówek",
17.15 „Rozkosze łamania głowy",
17.35 „Gorąca Unia”, 15.15 Kino 
Krótkich Filmów, 18.45 Ma
gazyn Postępu Technicznego. 
19.20 Dobranoc, 19.30 Dziennik TV,
20.10 Przemówienie ambasadora 
Jugosławii. 20.20 „Dom kobiet” — 
Zofii Nałkowskiej, 21.4« Na pól
kach księgarskich, 21.50 „Klęski i 
nadzieja" — reportaż filmowy, 
22.25 Dziennik TV.

WTOREK
8.30 „Człowiek z fotografii” — 

»lim fab. prod. jugosłowiańskiej,
9.35 Dla szkół: Język Polski (kl. 
IX), 11.55 Dla szkół: (ki. V i VI) 
„O miejsce wśród ludzi", 15.55 
Program dnia. 16.60 Politechni
ka TV, 17.00 Wiadomości, 17.05 
„Młodzi wynalazcy". 17.'0 „Klub 
pod Smokiem”, 17.55 Informator 
handlowy, 18.05 „Prezentujemy 
zespoły taneczne", 18.35 Francu
skie melodie rozrywkowe, 19.60 
„Maskaron”, 19.20 Dobranoc, 19.30 
Dziennik TV, 20.00 „Naturze z 
pomocą" — program Redakcji 
Ekonomicznej, 20.35 „Człowiek z 
fotografii" — film, 22.00 Dziennik 
TV.

ŚRODA
11.00 „Naszyjnik ■ cesarzowej” —• 

film z serii „Baron", 11.53 Dla 
szkół: Chemia dla klasy VIII,
15.30 37 lekcja języka rosyjskie
go, 16.05 Program dnia, M.10 
Przypominamy. radzimy. 16.20 
PKF, 16.30. Kronika (* Krakowa), 
1BU5 Wiadomości, 16.5« Teatr 
Młodego Widza: Edmund Nlzlur- 
ski „Lizus". 17.35 Film reklamo
wy", 17.45 „Bryza" magazyn mor
ski. 18.1# ..Jazz w Filharmonii”, 
13.33 wszechnica TV. 19.2« Dobra
noc, 19.30 Dziennik TV, 20.00 
„Skalny gazda" (z Krakowa). 
20.13 „Naszyjnik cesarzowej" — 
film, 21.05 „Światowid". 21.35 Ma
ły Teatr TV: „Śniadanie roku 
1943”, 22.05 Dziennik TV.

CZWARTEK
10.» Dli szkól: Historia <kL 

VI) „O żakach 1 uczonych”, 15.55
36- ta lekcja języka francuskie
go, 16.16 Kurs rolniczy, 16.43 Pro
gram dnia, 16.55 wiadomości. 17.« 
Kino „Ptyś", 17.20 „Sporty zimo
we" .— dla młodych widzów, 17.40 
„Nowy płaszcz Ćurątina" — film 
prod. radź., 16.1# Z cyklu: „Na 
zdrowie". 18.30 „To co najlepsze", 
19.00 „Album przebojów" — film 
rozrywkowv prod. CSRS, 19.20 
Dobranoc, 19.30 Dziennik TV. 20.»0 
„Szkiełko i oko” (z Krakowa),
20.15 „Alibi w wodzie” — film 
fab. prod. CSRS, 21.50 Wszechni
ca TV. 22.15 Dziennik TV.

PIĄTEK
11.55 Dla szkól: Prepedeutyka 

filozofii (ki. XI), 12.45 Dlg szkół: 
(kl. II) „Jestem zuchem", l«.20
37- ma lekcja Języka angielskie
go, 16.45 Program dnia, 16.50 Wia
domości, 16.55 „Miś z okienka”,
17.10 „Klub Pancernych", . 17.»
„Święta” — film z serii: „Bella 
i Sebastian”, 18.® „Azymut" — 
wojskowy magazyn młodzieżo
wy. 18.30 „Wielokropek". 18.43 
Wszechnica TV, 19.20 Dobranoc, 
19.20 Dziennik TV, 20.00 „Kroni
ka" (z Krakowa), 20.15 „Osadni
cy na suchej prerii" — film fab. 
prod. kanadyjskiej, 21.25 „10 mi
nut recenzji". 21.» „Wróg nr 1",
21.55 Dziennik TV.

PRZERWA 
W KOMUNIKACJI

Dyrekcja MPK w Krakowie 
zawiadamia, że w związku Z 
zakładaniem przewodów wy
sokiego napięcia ponad tora
mi tramwajowymi w rejonie 
Walcowni Slabing — w ńie- 
dzie’«. dn:a 27 bm będzie 

ajo- 
.. . . i i;a odcinku 

od Centrum do Cementowni 
w godzinach od 9.00 do 1Ł00.

W tym czasie na wymienio
nym odcinku kursować będą 
autobusy MPK 
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• s ub. sobotę w Hucie im. 
Ut Lenina odbyła się miła 

uroczystość z okazji Dnia 
Nauczyciela, na którą licznie 
przybyli nauczyciele i wycho
wawcy przyzakładowych szkół 
kombinatu. Obecni byli przed
stawiciele władz partyjnych, 
związkowych i dyrekcji HiL 
oraz dzielnicowych. Po okoli
cznościowych przemówieniach 
wielu nauczycieli odznaczono 
Odznakami Miasta Krakowa, 
wyróżniono dyplomami i nag
rodami pieniężnymi. Srebrny 
Krzyż Zasługi otrzymał tow. 
Biedroń z ZSZ. W miłej, ser
decznej atmosferze upłynął 
czas przy lampce wina, wśród 
niezliczonych życzeń dla wy
chowawców za ich całoroczny 
trud w przyzakładowych szko
łach Huty im. Lenina.

4

Odznaka Miasta Krakowa dla tow. 
St. Wodzińskiego z rąk radnego 

tow. Mieczysława Knawy

■

.1

KSIĄŻKI
Władysław Pawlak — „Zy

cie po amerykańsku” — 
Książka napisana przez dzien
nikarza, który w latach 1959 — 
1964 był korespondentem Pol
skiego Radia przy ONZ w No
wym Jorku. Pozycja zawiera 
wielp szczegółowych informa
cji o Stanach Zjednoczonych 
i ich mieszkańcach.

Iskry, cena 26 zł.
Mieczysław F. Rakowski — 

„Ameryka wielopiętrowa” 
Książka jest dziennikiem 
podróży autora do USA. Ra

Kqcik filatelistyczny

Ptaki leśne
Ukarała się dziewięclowartoś- 

eiowa seria maczków polskich 
przedstawiająca ptaki leśne. Na 
poszczególnych egzemplarzach 
znajdują się barwne sylwetki na_ 
stępujących ptaków: dzlęciol-zie- 
lony — znaczek wartości 20 gr„ 
sójka, znaczek za 30 gr, wilga — 
na znaczku za 40 gr., dudek, na 
znaczku za 60 gr., pliszka, na 
znaczku za 2.50 zl, czyżyk — 
znaczek wartości 4.C0 zl., zięba — 
na znaczku za 6.50 i sikorka-bo- 
gatka — na znaczku wartości 7.10 
zł. Na znaczku wartości 10 gr. 
przedstawiono wszystkie wymie
nione ptaki kp

Po Dniu Nauczyciela

Okolicznościowe przemówienie do nauczycieli wraz z życzeniami dal- 
ssej, równie owocnej pracy wygłasza sekretarz KF PZPR tow. Leo
pold KOWAR. Od lewej siedzą: przewodniczący Rady Zakładowej 
Kombinatu tow. Jan Stefanik, kierownik Ośrodka Szkolenia Zawo- 
wodowego HiL tow. Józef Kasprowski ceaa dyrektor ekonomiczny 
huty mgr inż. Stanisław Suchoński.

Kwiaty, dyplomy. uśmiechy. Dzień Nauczyciela Jest Jedyną okazją w 
roku do tak licznego spotkania naszych pedagogów z aktywem 
partyjno-gospodarczym huty i dzielnicy. Inne dni, powszednie, wy
pełnia praca nad wychowaniem i przekazywaniem wiedzy młodym 
i starszym uczniom naszych hutniczych szkól.

FOT.: ST. GAWLIŃSKI

kowski w 1962 r. podróżując 
prawie trzy miesiące po Sta
nach Zjednoczonych poczynił 
szereg ciekawych obserwa
cji. Odbył spotkanie z prezy
dentem Kennedym, zetknął 
się ze środowiskiem tamtej
szych dziennikarzy i ludźmi z 
Polonii... Odbywał wędrówki 
po miastach, przeprowadzał 
wywiady. Zanotował wiele 
ciekawych szczegółów doty
czących zagadnień związanych 
ze stosunkiem społeczeństwa 
amerykańskiego do komuniz
mu i komunistów, z sytuacją 
Murzynów i inne niezwykle 
ciekawe problemy. Pozycja 
jest drugim już z kolei wy
daniem.

Czytelnik, cena 18 zł.

Na trasie Kraków—Nowa Huta maja kursować mikrobusy

FSF
— Hej, mały, nie 

złego nie zrobię — 
mnie, to marzenie!! (pasażerów).

uciekaj, nic ci przecież 
taka konkurencja dla

Sen przyszłego kierowcy mikrobusu o tni- 
kroposożerach.

RYS. R. LENECH

Rozrywki umys/owe • Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe

KRZYŻÓWKA
POZIOMO: J.

grecki Mars, S. 
droga bita, 7. wy
bitne zdolności, 
uzdolnienie, 0. 1- 
skra krótsza o je. 
dną literę, 10. 
księga z wielu 1- 
lustracjami i 
zwięzłym teks
tem objaśniają
cym, 13. baro
metr (nie rtęcio
wy), 15. przyjaciel 
w jęz. francus
kim, 16. od po
czątku wiersza, 
od nowego wier
sza, nowego ustę
pu, 17. stolica Al
banii, 19. 25,4 mm 
w Anglii, 21.
słynny wodospad na granicy USA 
i Kanady, 23. pisarz i publicysta 
komunistyczny w Brazylii (napi
sał m. in. Drogi Głodu), 24. naj
wyższy czynny wulkan w Euro
pie, 26. publiczny bal maskowy 
lub szaniec, 27. mowa nie wiąza
na, 28. jedna z pór roku.

PIONOWO: 2. mowa lwa, 3. był 
szlachecki, mieszczański i in., 4. 
znak obniżający dźwięk o pół to
nu, 5. stado rasowych koni, 6. sły
szysz go w lesie 1 nad morzem, 
8. matryca do wytłaczania, 9. ra
dio + adapter - wzmacniacz ra. 
zem w pięknej szafce, 11. jedna 
z hazardowych gier w karty, 12. 
imię żeńskie <Prz"kró1 o ni-j o:-

„HELENA TROJAŃSKA' 
REŻYSERIA: ROBERT WISE 
PRODUKCJA: USA 
KINO: „ŚWIATOWID", 28

30 BM.
Nie tak dawno wyświetlany 

na naszych ekranach włoski 
film o wojnie trojańskiej ró
żni się zasadniczo od tej ame
rykańskiej, zrealizowanej pięć 
lat wcześniej wersji homeryc- 
kiego mitu. Dość dowolnie in
terpretując wątek Parysa i 
pięknej Heleny, żony króla 
Sparty, autorzy „Heleny tro
jańskiej” postawili sobie za
danie stworzenia gigantyczne
go widowiska, w całej pełni 
wykorzystującego możliwości 
nowoczesnej techniki filmo
wej. O rozmachu inscenizacji 
świadczą cyfry: w sekwen
cjach batalistycznych brało u- 
dział ok. 30 tysięcy statys
tów. olbrzymią makietę Troi 
wykonano w 28 oddzielnych 
kompleksach dekoracji — ru
chomych, aby umożliwić ka
merom zdjęcia pełnej pano
ramy, prace przygotowawcze 
do realizacji trwały aż dwa 
lata, a całość pochłonęła 6 min 
dolarów. Było to prestiżowe

0 uśmiech dziecka
ZARZĄD UCZELNIANY 

ZMS przy Wyższej Szko
le Ekonomicznej w Kra
kowie organizuje — jak 

w roku ubiegłym — imprezę 
Mikołajową dla dzieci prze
bywających w krakowskich 
Domach Dziecka, pod hasłem 
„Studenci bliżej dziecka”. Ta 
pożyteczna akcja prowadzona 
jest wspólnie z redakcją „E- 
cha Krakowa”, Miejskim O- 
środkiem Matki i Dziecka, 
Wydziałem Opieki Społecznej 
i Krakowską Komendą Cho
rągwi ZHP.

Ubiegłoroczna akcja, której 
fragmenty przekazywano w 
audycjach radiowych i komu
nikatach prasowych, odbiła się 
szerokim echem wśród miesz
kańców Krakowa i innych 
miast. Dzięki życzliwości spo
łeczeństwa i zakładów pracy, 
obdarowano 700 dzieci prze
bywających w Domach Dzie- 

sal), 14. również imię żeńskie, 18. 
osłona, blacha na rękojeści szpa. 
dy. 20. rzymski Eros. 22. dawna 
moneta hiszpańska, obecnie zna
ny klub sportowy w Madrycie, 25. 
skrót nazwy organizacji inżynie
rów 1 techników.

Rozwiązania prosimy kierować 
pod adresem redakcji do dnia 2. 
XII 1964 r. (decyduje data stempla 
pocztowego) z dopiskiem na ko
percie „Rozrywki umysłowe”. 
Wśród czytelników, którzy nade- 
ślą pr yna mniej jedno prawidło
we rozwiązanie, redakcja rozlo
suje nagrody — bony książkowe. 

przedsięwzięcie wytwórni 
Warner Bros, która w 1956 ro
ku zdobyła zag-ożony telewi
zją rynek trzema superpro
dukcjami: „Heleną trojań
ską”, „Moby Dickiem” i „Ol
brzymem”. Ze względu na 
najwyższy wkład finansowy, 
„Helena” zrealizowana została 
w całości we Włoszech, w 
rzymskim miasteczku filmo
wym, gdzie koszty produkcji 
były znacznie niższe niż w 
Hollywood.

Przedsięwzięciem bez pre
cedensu było powierzenie głó
wnych ról mało znanym w 
Europie, a w Ameryce zupeł
nie „bez nazwisk” 
aktorem: Rossanie 
Jacąnesowi Sernas. 
liczna pozostała 

młodym 
Podesta i 
Natomiast 

obsada.

cka i w krakowskich szpi
talach. W tym roku — zamie
rzenia są jeszcze szersze: pla
nuje się urządzenie Mikołaja 
w 12 Domach Dziecka dla po
nad tvsiąca małych wycho
wanków.

W związku z tym, Zarząd 
Uczelniany ZMS przy WSE 
zwraca się za pośrednictwem 
„Głosu” z apelem o podjęcie 
tej pożytecznej akcji i przyj
ście z pomocą sierotom i cho
rym. dzieciom. Uśmiech tych 
małych obywateli będzie naj
lepszym podziękowaniem za 
okazane im serce.

Dokładnych informacji w 
powyższej sprawie udziela ZU 
ZMS przy WSE — uL Rako
wicka 27 ftel. 252—80, wewn. 
74) i redakcja „Echa Krako
wa" — Dział Łączności z Czy
telnikami — ul. Wiślna 2 (tel. 
542-53). Na podane adresy 
można również przekazywać 
dary dla dzieci z Domów 
Dziecka. (dr)

z-
W

i

WIRÓWKA
Wokół poszczególnych liczb (za

czynając od pola oznaczonego 
strzałką) wpisać 8 pięcioliterowych 
wyrazów o poniższym znaczeniu: 
1. boi się damy, 2. ojczyzna Odysa. 
3. wóz PKP, 4. nie boi się kry
tyk, 5. niegdyś bez niego nie ku
piłeś wielu rzeczy (np. pralki ele- 
ktr., motocykla itd ), 6. reagujesz 
nim na obrazę, 7. mowa regional
na, 8. ukochana Wokulskiego.

temat 
prcs- 
przez

skompletowana została z do
borowych, wypróbowanych 
aktorów amerykańskich i eu
ropejskich. W jednej z da:- 
szych ról pojawia się także 
Brigltte Bardot, której sława 
zaczęła się ^'»pierc w następ
nych latach. Kierownictwo 
tej gigantycznej machiny pro
dukcyjnej powierzono ambit
nemu reżyserowi Robertowi 
Wise, głośnemu dziś twórcy 
..West Side Story”. Jego za
sługą jest epicka koncepcja 
filmu, obrazującego przede 
wszystkim starcie dwóch kul
tur: młodej i barbarzyńskiej 
jeszcze kultury greckiej i 
przerafinowanej, skazanej na 
zagładę — trojańskiej.

„ŻOŁNIERKI” 
REŻYSERIA: VALERIO 

ZURLINI
PRODUKCJA: WŁOSKO- 

FRANCUSKO-NIEMIECKA 
(NRF)

KINO: MAŁA SALA „ŚWIA- 
TOWIDU”, DO 26 BM.
Wśród niezliczonych dzieł, 

których tematy zaczerpnięto z 
dziejów II wojny światowej, 
„Żołnierki” z pewnością mo
gą szokować niezwykłością 
fabuły. Drastyczny 
transportu kilkunastu 
tytutek, odwożonych 
młodego oficera do przyfron
towych domów publicznych 
dla wojska, mógłby bardzo 
łatwo zmienić się w dwuzna
czny i niesmaczny melodra
mat w obiektywie mniej sub
telnego, mniej wrażliwego re
żysera niż Valerio Zurlini. 
Laureat moskiewskiego festi
walu, przed trzema laty od
znaczony jednym z najważ
niejszych wyróżnień filmo
wych — Złotym Lwem św. 
Marka — za „Kronikę rodzin
ną”, ukazując dno upodlenia 
dziewcząt sprzedających się . 
za puszkę konserw, mocno 
zaakcentował odradzającą siłę 
ludzkiej so idarności i przy
jaźni, pomimo wszystko jed- 
roczących pasażerów dziwne
go transportu.

Film pozostawia wraż<*-’e 
optymistyczne. Ogromfiym 
atutem filmu jest także obsa
da. Kreacje Anny Kariny, 
Marii L3foret, Thomasa He
liana, Mario Adorfa i Valerii 
Moriconi są zresztą w dużej 
mierze zasługą reżysera. W 
takich scenach jak patetyczna 
śmierć Elenicy, rozstrzelanie 
chłopów podczas pacyfikacji 
czy romans szofera z „wete- 
ranką" Ebe, Zurli.ii osiągnął 
godne uwagi rezultaty w pro
wadzeniu aktorów i budowa
niu napięcia. (dr)

ROZWIĄZANIE ZADAŃ
Z NR 46

UKŁADOWKA

1. kotara, 2. parter, 3. walkoń. 
4. setnik, 5. warkot, 6. balsam, 7. 
doktor, 8. Genewa, 9, granit, 16. 
kostur, 11. krawat, 12. litera, 13. 
luksus, 14. łupina, 15. matura, 16. 
porada, 17. portal.

----•----
KRZYŻÓWKA

POZIOMO: 1. taran, 3. obrok,), 
kominek, 9. kram, 10. klon, 1L 
las, 13. delegacja, 15. kod, 17. zo
na, 19, port. 20. aksamit, 21. ar
kan, 22. karta.

PIONOWO: 1. tarka, 2. atom, 
4. brek, 5. kolano, 6. Pitagoras, 
7. kawerna, 8. klejnot, II. lek, 12. 
sad, 14. szata, 16. stypa, 18. Akra, 
19. pila.

„GLOS NOWEJ HUTY”. A. 
dres redakcji: Huta im. Leni
na. Telefony: bezpośredni — 
428-99, przez cen ralę HiL 4(l-«0 
i 431-20. wewn. *47-63 (red. od
powiedzialny). 55-61 (sekretarz 
red.). Druk: Drukarnia Praso
wa w Krakowie, ul. Wielopo
le 1. T—12


